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                                                          P R O T O K Ó Ł  nr XLVI/22 

sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu  28 października 2022r. 

 

Sesja Rady Miejskiej Wąsosza odbyła się w Urzędzie Miejskim Wąsosza . Rozpoczęła się o godz. 
10.00 i trwała do godz. 12.27 

Nieobecni : 

1. Eryk Aleksandrowicz, 

2. Jacek Chorostkowski, 

3. Ewa Golba, 

4. Jolanta Maślejak, 

5. Wiesław Stolicki, 

6. Zbigniew Zapór, 

 

                                                                 Lista obecności radnych to zał. nr 1 

Ponadto w sesji udział wzięli : 

1. Paweł Niedźwiedź – Burmistrz Wąsosza, 

2. Marcin Koziński- sekretarz Gminy,  

3. Jadwiga Rodzewicz -skarbnik Gminy, 

                                                Lista obecności  gości stanowi - zał. 2. 

 

4. Sołtysi wsi. 

                                                        Lista obecności sołtysów stanowi - zał. 3. 

W sesji uczestniczyło 36 osób. 

 

1. Otwarcie sesji. 

Słowami "Otwieram XLVI sesję Rady Miejskiej Wąsosza" Dariusz Ptak Wiceprzewodniczący Rady 

rozpoczął obrady. Następnie  poprosił radnych o zalogowanie się na terminalach celem potwierdzenia 

listy obecności. Na podstawie listy obecności stwierdził , że na sesji obecnych jest 9 radnych, co 
stanowi kworum, a zatem Rada może podejmować uchwały.  

Pan Przewodniczący obrad powitał Pana Pawła Niedźwiedzia burmistrza Wąsosza, Panią Jadwigę 

Rodzewicz skarbnika gminy, Pana Marcina Kozińskiego sekretarza gminy, kierowników referatów 

Urzędu Miejskiego.                           

Pan Przewodniczący obrad poinformował , że  p. Burmistrz wystąpił z wnioskiem w sprawie 

wprowadzenia do porządku obrad punktu "Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o 

wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia 

udziałów tworzonej społecznej inicjatywy mieszkaniowej. Przewodniczący zaproponował, aby był to 
pkt 17 porządku obrad. 

Wobec tego przystąpiono do głosowania nad tym wnioskiem. 

                                                            Protokół z głosowania wniosku Burmistrza to zał. nr 5 

Przewodniczący obrad stwierdził, że wniosek o wprowadzenie punktu 17 „Podjęcie uchwały w 

sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju 
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Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów tworzonej społecznej inicjatywy 

mieszkaniowej” został przyjęty 9 głosami "za"( Biernacki Wł.,. ,Dąbek E., Czaja R., Królikowski 

K., Ptak D., Rapior A., Skibniewski T., ,Smektała A., Szyjka R.,), 0 "przeciw" 0 "wstrzymujących 

się". 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący stwierdził , że proponowany porządek obrad sesji został radnym przesłany dlatego 
zapytał czy radni mają inne propozycje? Radni nie zgłosili żadnych propozycji zmian.  

                                                                   Proponowany porządek obrad to zał. nr 7 

Wobec tego przystąpiono do głosowania nad zatwierdzeniem porządku obrad z wprowadzoną zmianą. 

                                                                     Protokół z głosowania to zł. nr 8 

Przewodniczący stwierdził, że porządek został przyjęty 9 głosami "za"(., Biernacki Wł.,. ,Dąbek 

E., Czaja R., Królikowski K., Ptak D., Rapior A., Skibniewski T., ,Smektała A., Szyjka R., 

),,0"przeciw",0 "wstrzymujących się"  

 Zatwierdzony porządek obrad XLVI sesji : 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XLV sesji RM Wąsosza. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Burmistrza z działalności między sesjami. 
6. Informacja  o stanie realizacji zadań oświatowych w  Gminie Wąsosz w roku szkolnym 2021/2022 
7. Podjęcie uchwały w sprawie  obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego 

w roku 2023. 
8. Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę  w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych , wychowawczych i opiekuńczych 
nauczycieli. 

9. Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę Nr XXXV/217/09 z dnia 27 października 2009r. w 
sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji 
dla Gminy Wąsosz na lata 2023-2030. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Chocieborowic. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru sposobu prowadzenia zadań z zakresu gospodarki 
komunalnej Gminy Wąsosz. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości na rzecz 
Skarbu Państwa. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Górowskiemu.  
15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wąsosz na lata 

2022-2032. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Wąsosz na 2022r. 
17.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu 

Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów tworzonej społecznej inicjatywy 
mieszkaniowej. 

18. Informacje Przewodniczącego Rady. 
19. Wolne głosy i wnioski. 
20. Zamknięcie sesji.   
                                                                                                         

3. Przyjęcie protokołu XLV Sesji Rady Miejskiej Wąsosza. 
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 Protokół XLV Sesji Rady Miejskiej Wąsosza odbytej w dniu 27 września 2022 roku był wyłożony do 

wglądu przed tą sesją. Do tego protokół radni nie wnieśli uwag, Wobec tego Przewodniczący obrad 
poddał pod głosowanie  Rady przyjęcie protokołu XLV Sesji Rady Miejskiej.  

                                                                                           Protokół z głosowania to zł. nr 9 

 Przewodniczący obrad stwierdził ,że protokół XLV/22  Sesji został przyjęty 9 głosami "za"( 

Biernacki Wł., Dąbek E., Czaja R., Królikowski K., Ptak D., Rapior A., Skibniewski T., ,Smektała A., 
Szyjka R.,),,0 "przeciw" ,0 "wstrzymujących się"  

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

Pan Przewodniczący obrad  odczytał  Interpelacje radnej Dąbek Ewy w sprawie zwrócenia się do 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad we Wrocławiu o wykoszenie poboczy przy ul. 
Kolejowej w Wąsoszu przy drodze DK 36.  

Ponadto odczytał pismo przekazujące  interpelację radnej Dąbek E. do GDDKiA we Wrocławiu. 

Urząd Miejski Wąsosza do Generalnej Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad Oddział we Wrocławiu, 

Rejon w Wołowie.  Urząd Miejski Wąsosza w załączeniu przekazuje interpelację pani Ewy Dąbek 

,radnej Rady Miejskiej Wąsosza w sprawie wykoszenia poboczy przy ulicy Kolejowej w Wąsoszu w 

ciągu drogi krajowej nr 36. Tutejszy Urząd potwierdza zasadność przedstawionego wniosku i kieruje 

prośbę o podjęcie natychmiastowych działań w wyżej wymienionej sprawie. Ponadto Urząd Miejski 

Wąsosza zwraca się z prośbą o wykoszenie poboczy wzdłuż drogi krajowej nr 36  na całym jej 
przebiegu przez teren administracyjny gminy Wąsosz.  Z poważaniem burmistrz Wąsosza. 

Radny Tomasz Skibniewski zgłosił Interpelację w sprawie usunięcia konarów gałęzi drzew 

zagrażających napowietrznej linii energetycznej w Wąsoszu przebiegającej od transformatora 

mieszczącego się za kościołem na placu Kościelnym w kierunku rzeki. Czy istnieje realna szansa na 

ponowne dokonanie podcięcia konarów z Pomnika Przyrody mieszczącego się na terenie 

nieruchomości oznaczonej w ewidencji jako działka nr 487 / 6 oraz usunięcie drzew, konarów i gałęzi 

wzdłuż całego ciągu wyżej wymienionej linii energetycznej zagrażających kolejnym awariom 

zasilania. W związku z kolejną awarią w dniu 26 października 2022r. i uszkodzeniu wyżej 

wymienionych sieci energetycznej związane jest z łamaniem się zdrowego, pomnika przyrody i 

wielogodzinnym braku zasilania. Na prośbę wielu mieszkańców pozbawionych energii elektrycznej 

wnioskują o przeprowadzenie prac mających na celu uniknięcia podobnych incydentów. Z 
poważaniem Tomasz Skibniewski. 

Radny Rapior Andrzej - Wprawdzie dostałem pismo od Starostwa Powiatowego choć podpisał się pod 

tym pan Burmistrz, chodzi mi o realizację chodnika wzdłuż ul. 1 Maja od starego CPN-u do nowego . 

Czy jest to realne, że do końca tej naszej kadencji to będzie wykonane? Poproszę o odpowiedź. 

Pan Paweł Niedźwiedź burmistrz Wąsosza odpowiedział  - Nie wiem, bo to zależy od Starostwa. Jako 

gmina jesteśmy chętni do współfinansowania tej inwestycji i takie pismo, i takie deklaracje, i 

zapewnienia z naszej strony do Starostwa zostały skierowane. Jest to bardzo zasadna inwestycja ze 

względu na to, że planujemy na ulicy Chabrowej zrobić nową nawierzchnię. Wszystkie te boczne ulice 

także ten chodnik, by się bardzo przydał. W  tamtym kierunku jest duży ruch pieszych na pewno 

poprawi to  bezpieczeństwo. Cały czas bombardujemy Starostwo i chcielibyśmy, ale to od Starosty 

zależy jako gmina deklarujemy współfinansowanie. Zobaczymy jak z Rządowymi programami będzie 
na pewno będę jeszcze zabiegał o to, żeby wpisać to do któregoś wniosku. 

Radny Rapior Andrzej -Właśnie dlatego się pytam, bo zwrócili się do mnie mieszkańcy, czy to jest 
realne? Bo to, że pisma to pisma, ale oni mówią konkretnie. 

Pan Paweł Niedźwiedź burmistrz Wąsosza -To trzeba bardziej Starosty pytać, czy jest realne, żeby oni 

u siebie w budżecie znaleźli. My podejrzewam, że u siebie znajdziemy w budżecie środki, a nie 



4 
 

chciałbym też, żeby gmina  w 100 procentach finansowała, państwo zapewne też, na inwestycje na 

drogach powiatowych, bo to nie o to chodzi. Po połowie uważam jak najbardziej uczciwie, tym 

bardziej, że ta droga jest powiatowa i pewnie nie zmieni tej kategorii. Niby łączy dwie siedziby gmin 

w powiecie także będę interweniował jeszcze w powiecie. Zobaczymy jak ze środkami  Starostwa na 
przyszły rok. Podejrzewam, że może być kłopot ze strony Starostwa z naszej na pewno nie będzie. 

5.Informacja o działalności burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Pan Burmistrz Wąsosza przedstawił informację  z pracy w okresie międzysesyjnym.                                                                                                       

W okresie tym wydałem 13  Zarządzeń. Dnia 28 września 2022r.  wprowadzone zostały zmiany 

Zarządzenia dotyczącego ustalenia wysokości opłat i zasad wynajmu lokalu socjalnego na stadionie 

sportowym przy ul. Korczaka. Stawka wynajmu lokalu wynosi 12 zł za godzinę, a opłaty za 

korzystanie z wody ,gazu i energii elektrycznej będą naliczane na podstawie średniego zużycia. 

Zarządzeniami  z dnia 28 września 2022r postanowiłem:1) wynająć na cele garażowe część działki 

zabudowanej nr 109/76 o pow. 18m2 położonej w obrębie Wąsosza,(ul. Nowa) .2) wydzierżawić na 

cele rolne część działki nr 6 o pow. 0,50ha w obrębie Baranowic(między budynkiem nr 14 w stronę 

lasu),3).przeznaczyć do sprzedaży w trybie przetargowym nieruchomość leśną nr działki 588/2 o pow. 

0,24 ha położonej w obrębie Czeladzi Wielkiej ( za przystankiem  Stefanów) 4).przeprowadzić w dniu 

8 listopada 2022 przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej dz. nr 555 

o pow. 0,0219 ha położonej w obrębie Płosek( droga). Cena wywoławcza  to 6.000 zł ,. a wadium 

ustalone zostało na kwotę 600 zł. Również powołana została komisja  do przeprowadzenia przetargu. 

Zarządzeniem z dnia 30 września 2022r. dokonane zostały zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2022r. a 

polegały one na zwiększeniu dochodów i wydatków z tytułu dotacji na wypłatę kosztów wydawania 

decyzji w sprawach świadczeniobiorców innych niż ubezpieczeni spełniających kryterium dochodowe 

z ustawy  o pomocy społecznej. Zmniejszono dochody i wydatki z tytułu dotacji na sfinansowanie 

wypłat dodatków osłonowych oraz kosztów ich obsługi. Dokonano również korekt planu wydatków w 

związku z bieżącą realizacją budżetu w działach administracji publicznej , bezpieczeństwa 

publicznego i ochrony p/poż. jak również w dziale gospodarki komunalnej i ochronie środowiska. 

Kolejne Zarządzenie dotyczyło stwierdzenia wstępu  w stosunek najmu lokalu mieszkalnego w 

Lubielu Nr 72d/2 ze względu na śmierć najemcy. W związku z tym ,że w lokalu tym zamieszkiwał  

również syn najemcy przysługiwało jemu prawo najmu tego lokalu. Dnia 3 października 2022r.  

upoważniłem p.  Mariolę Kaczmarek pracownika OPS w Wąsoszu do prowadzenia postępowań w 

sprawach z zakresu wsparcia kobiet w ciąży i rodzin w tym do wydawania decyzji administracyjnych 

zgodnie z ustawą „ Za życiem”. Zarządzeniem z dnia 5 października 2022r.  dokonano podziału lokalu 

użytkowego oznaczonego  nr 1 położonego przy budynku nr 6A w Rudnej Wielkiej na dwa lokale 

mieszkalnego o powierzchni użytkowej nr  47,4 m2 i 60,6 m2. Ponadto dokonano podziału  lokalu 

mieszkalnego Nr 2  położonego na 2 kondygnacji w budynku nr 6A w Rudnej Wielkiej na dwa lokale 

mieszkalne o powierzchni 61,6 m2 i 47,7 m2. Następne Zarządzenie dotyczyło wykonania uchwały 

Rady Miejskiej Wąsosza w sprawie określenia wymagań jakie powinien spełniać projekt budżetu 

obywatelskiego gminy na 2023r. Powołany został  5 osobowy Zespół ,który prowadzi prace dotyczące 

wyboru projektu do realizacji w ramach budżetu obywatelskiego. Projekty wybierane są przez 

mieszkańców gminy. Do 28 października 2022 trwa głosowanie na 2 projekty  tj. remont świetlicy w 

Cieszkowicach  i  doposażenie placu zabaw przy ul. Nowej w Wąsoszu. Zarządzeniem z dnia 17 

października 2022r.  wyraziłem zgodę na ustanowienie odpłatnej i bezterminowej służebności 

przejazdu i przechodu na nieruchomości  dz. nr 776/9 położonej w Czeladzi Wielkiej na rzecz 

każdoczesnego właściciela nieruchomości władającej dz. 639/2. Służebność gruntowa będzie 

realizowana traktem o długości 160 m i szerokości 3 m .( pomiędzy żwirownią  a posesją  Nr 2.  Dnia 

18 października 2022r. dwoma Zarządzeniami upoważniłem pracowników Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wąsoszu  p. Aleksandrę Garboś  do prowadzenia postępowań  z zakresu  „Karty Dużej 

Rodziny” , p. Lucynę Ciszewska kierownika OPS do wydawania decyzji administracyjnych w 

sprawach z zakresu „Karty Dużej Rodziny” , p. Mariolę Kaczmarek do prowadzenia zadań z zakresu 
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świadczeń rodzinnych , funduszu alimentacyjnego oraz świadczenia wychowawczego   jak też 

wydawania decyzji administracyjnych w tym zakresie. 

                                                                        Informacja to zał. nr 10 

Krótka informacja z poszczególnych naszych referatów . Projekt grantowy wymiana źródeł ciepła na 

ekologiczne ten projekt już się praktycznie kończy. Mamy go rozliczyć do lutego przyszłego roku. 

Łącznie wypłacono 218 dotacji na kwotę 4. 524.000 zł i kwota 190.000 jeszcze jest w realizacji, to jest 

6 inwestycji. Gmina uczestniczy też  w programie "Czyste powietrze". Podpisaliśmy aneks do umowy 

z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i według stanu na 30 września i w ramach tego 

programu zostały złożone 24 wnioski o dofinansowanie na wymianę na terenie gminy Wąsosz 

nieefektywnego źródła ciepła na paliwo stałe, w tym 13 umów Fundusz zawarł oraz rozliczył 

dofinansowanie 3 wniosków na kwotę 15.193 zł. Jeżeli chodzi o centralną ewidencję emisyjności 

budynków , punkty adresowe spisane 1623 X 2114 , czyli 76%  w tym kotły na paliwo stałe 5 Klasa 

293,  i 3, 4 klasa 309 i poniżej klasy 3- 772, ogrzewanie gazowe 427 i mamy na terenie gminy 66 

pomp ciepła, które są wpisane w centralnej ewidencji emisyjności budynków. Gmina Wąsosz złożyła 

wniosek na  modernizację kompleksu sportowego "Moje boisko Orlik 2012". Kwota złożonego 

wniosku 383.000, zł ; 50 procentowe dofinansowanie czekamy na rozstrzygnięcie 2 etapu pierwszy 

przeszliśmy bez uwag także teraz 2 etap jeżeli chodzi o ten wniosek .Rowerowy zaułek to jest ta 

inwestycja, która ma być realizowana przy stadionie Miejskim w Wąsoszu 129.770 zł.  też jest 

złożony wniosek przez Gminę przez Lokalną Grupę Działania "Ujście Baryczy" i oczekujemy na 

podpisanie umowy z Urzędem Marszałkowskim województwa dolnośląskiego. Budżet obywatelski na 

2023 rok teraz tak jak mówiłem wcześniej mamy głosowane 2 projekty, remont świetlicy w 

Cieszkowicach oraz" dziecięcy raj" plac zabaw przy ulicy Nowej w Wąsoszu. 10 listopada nastąpi 

ogłoszenie listy wybranych projektów. Wykorzystanie funduszu sołeckiego na ten moment z 559.000 - 

346.000, czyli 62%. Przydomowe oczyszczalnie ścieków  w 2022 roku złożono 16 wniosków o 

dofinansowanie i gmina dofinansowała te wnioski na kwotę 55.426 zł, co stanowi 92% wydatków 

zaplanowanych w tegorocznym budżecie środków na ten cel. Jeżeli chodzi o referat budownictwa, 

tutaj, jak państwo wiecie realizujemy w tej chwili 4 drogi, jedna pierwsza z dróg to jest Gola 

Wąsowska- Górka Wąsowska kwota zadania to jest 1.013.000 zł 50% dofinansowania z Rządowego 

Funduszu Rozwoju Dróg. Realizację tej inwestycji wykonuje firma  "Drogomel" z Góry termin do 30 

listopada tego roku. Z "Polskiego Ładu" wykonujemy w tej chwili 3 odcinki dróg. Właściwie to już ku 

końcowi się ma ostatnia warstwa ścieralna dzisiaj jutro będzie układana w miejscowości Świniary na 

odcinku prawie 4 km Świniary- Borowna 3800 m warstwa już jest ułożona w miejscowości 

Chocieborowice i w Czeladzi Wielkiej tamte inwestycje się kończą. Termin to 15 listopada i myślę, że 

ten termin będzie przez wykonawcę dotrzymany. Budżet obywatelski tegoroczny też już prace na 

amfiteatrze dobiegają końca. Firma "Prokbud" Zakład Ogólnobudowlany Łukasz Prokocki termin 

realizacji 30 listopada, ale tam jak państwo się przejdą, zobaczą, że te prace już praktycznie dobiegają 

końca. Czarnoborsko- rozbudowa szkoły termin realizacji 15 grudnia dofinansowane ze środków 

Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych prawie 2 mln nowa inwestycja też ma się ku końcowi . 

Pomalowaliśmy jeszcze front szkoły, żeby ta całość wyglądała jednolicie. Razem z dobudowaną 

częścią 4 izby lekcyjne, toalety także myślę, że to poprawi warunki uczniów w szkole zdecydowanie. 

Kończymy budowę budynku gospodarczego  we Wrzącej Wielkiej o to wnioskowali mieszkańcy. 

Wykonawcą jest firma Zakład Usług Leśnych Zbigniew Sierota 59,500 zł. Termin wykonania nie 

pamiętam w tej chwili, do jakiego dnia jest, ale tam już też prace dobiegają końca. Byłem kilka dni 

temu, także tam już jest koniec tych prac. Ogłosiliśmy też postępowanie zmierzające do wyłonienia 

wykonawcy na opracowanie dokumentacji projektowo -kosztorysowej na zadanie przyszłoroczne 

modernizacja infrastruktury drogowej w gminie Wąsosz. Będziemy realizowali w tym zadaniu za 

otrzymaną kwotę 9,5 miliona złotych kilka dróg, bo tutaj głównie z tego "Polskiego Ładu" staram się 

realizować drogi : ulica Chabrowa Wąsosz, ulica Makowa, Rumiankowa, Jaśminowa, Azaliowa, 

Kalinowa, droga 105 obręb Wąsosz to jest droga jadąc do Góry za tym blokiem po prawej w prawo 

skręcając, ten odcinek też będzie zrealizowany działka 724/ 10 oraz 130 też obręb Wąsosz i  drogi 
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będą realizowane jeszcze z tego projektu w miejscowości Cieszkowice oraz będzie połączenie nowej z 

drogą, która już istnieje z nową nawierzchnią  Czarnoborsko – Wiewierz i Borowna na to 

dokumentację już mamy, dlatego tu w tym przetargu tego nie ma. Ogłosiliśmy też przetarg bo 

posiadamy tam około 2 milionów środków na tą realizację tego zadania kanalizację miejscowości 

Górka Wąsowska otwarcie ofert nastąpi 4 listopada. Koszenie poboczy dróg gminnych dobiegło 

końca. Jeżeli ktoś ma jakieś uwagi, bądź też zauważył, nie do koszone miejsca. Realizowało to nasze 

przedsiębiorstwo także proszę zgłaszać do referatu budownictwa i myślę, że to na bieżąco zostanie 

poprawione. Jesteśmy już przy aktualizacji kosztorysów na kolejne zadanie otrzymaliśmy z 3 naboru z 

"Polskiego Ładu"  2 miliony złotych i będziemy na początku listopada ogłaszali przetarg na budowę 

świetlicy w Chocieborowicach i gruntowny remont elewacji dachu II i część wnętrza w starym 

budynku Domu Kultury, tutaj na rogu ulicy Mickiewicza i Świętego Jana Pawła. Także to ten przetarg 

będzie ogłoszony zaraz na początku po aktualizacji kosztorysów na początku miesiąca listopada. 

Jeszcze tak krótko dodatek węglowy zapewne państwa to też interesuje. Złożonych zostało ogólnie 

1460 wniosków. Wypłaciliśmy 829 wniosków zostało zrealizowanych na kwotę prawie 2,5 miliona. 

W poniedziałek realizujemy ostatnie 75 na  225.000 to jest w ramach pieniędzy, które otrzymaliśmy 

na to zadanie. Liczba decyzji ogólnie wydanych przyznających dodatek 1220, liczba decyzji 

odmownych 82, liczba wniosków bez rozpatrzenia 121 i oczekuje na rozpatrzenie 37 wniosków o 

dodatek energetyczny, złożone są wnioski na pellet 134, drewno kawałkowe 67, gaz skroplony 6, olej 

opałowy 2 i podmioty wrażliwe 2. W dniu 27 października rozstrzygnął się przetarg na działkę 

niezabudowaną 221/5 obręb Chocieborowice kwota 2.280 zł. 10 października sprzedaż lokalu 

mieszkalnego ul. Pocztowa 4/ 2 kwota 6,500 zł . Negatywnie zakończyły się przetargi na Kowalowo 

tutaj obok stawu, nie dał rezultatu ten przetarg oraz na ul. Powstańców Styczniowych. Wynajęcia 

świetlic w okresie międzysesyjnym: Czeladź 3, Bełcz Mały  -1,  Drozdowice Małe 1, Kamień 

Górowski 1, Pobiel 1, Rudna Mała 1, Rudna Wielka 1, Zbaków Górny 2 . Jeszcze na koniec chciałem 

Państwu powiedzieć, że jeżeli chodzi o posterunek policji, który ma być realizowany w przyszłym 

roku, my jako gmina przekazujemy działkę. Tutaj z Komendą Wojewódzką Policji jesteśmy w stałym 

kontakcie. Przekazanie tej nieruchomości nastąpi jeszcze w tym roku i zgodnie z informacją z 

Komendy Wojewódzkiej będzie realizowane ten posterunek także będziemy mieli na stałe 8 etatów 

policjantów tu na terenie gminy. Powstanie przy ulicy Rzemieślniczej  w Wąsoszu. I to chyba 
wszystko. Zapraszam serdecznie oczywiście  na 11 listopada.  

Węgiel jeszcze właśnie jeżeli chodzi o tą dystrybucję przez gminę , o czym jest głośno w różnych 

mediach gmina zadeklarowała przystąpienie do programu będzie ten węgiel rozprowadzała, będzie to 

rozprowadzała przy pomocy spółki naszej lub też i to jest najbardziej prawdopodobne przy współpracy 

z podmiotami, które do tej pory ten węgiel sprzedają. Mamy 2 składy na terenie gminy i rozmawiałem 

z właścicielami tych składów, oni są chętni, żeby współpracować. Także jeżeli wszystko jest oprócz 

ustawy, której jeszcze nie ma, oprócz węgla, którego nie ma, ale tak to my jesteśmy ogólnie 

przygotowani na wszystko, także czekamy na ruch . 11 listopada zapraszam wszystkich na Święto 

Niepodległości my rozpoczynamy o godzinie  9.00 Mszą Świętą w Kościele (białym), później obelisk 

i ciekawa rzecz, której do tej pory nie robiliśmy czyli piknik patriotyczny o 14 do 18 na amfiteatrze, 

dużo fajnych wydarzeń, takich patriotycznych  będzie ciekawie to obiecuje i zapraszam wszystkich do 

udziału w tych uroczystościach. Zapraszam również na spotkanie z naszym Wąsoszaninem panem 

Mieczysławem Hryniewiczem, które odbędzie się 5 listopada w Zespole Placówek Kultury o godzinie 

15.00 

Dyskusja : 

Pan Andrzej Mazur – sołtys wsi Chocieborowice  - Panie burmistrzu sprawa jedna to chciałbym, żeby 

pan doprecyzował kwestię tego przetargu na budowę świetlicy w Chocieborowicach bo jeżeli chodzi o 

te fundusze, które gmina ma jakby zabezpieczone z tego "Polskiego Ładu", to one już zdaje się kilka 
miesięcy temu były, tak? . 
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Pan Burmistrz - My promesę dostaliśmy dosyć niedawno na przykład promesę na te drogi dostaliśmy 

o wiele wcześniej. Tam też, ale z drogami to jest inna bajka, bo to dokumentacje się po prostu robią 

dłużej. Tutaj realizacja tego też nie następowała, bo wiem do czego pan dąży, że można to było już 

zacząć. Nie. My  niedawno dopiero otrzymaliśmy na stary Dom Kultury dokumentację, bo były 

problemy z konserwatorem. Tu aktualizujemy kosztorysy i myślę, że to jest początek. To jest 

dosłownie kwestia kilku rzeczy, bo sam projekt jest zrobiony. Wystąpiliśmy już jakiś czas temu o 

przyłącze energetyczne, także jak się uda to zaraz na początku listopada ogłosimy i będziemy 

realizować. Myślę, że tam przetarg jak warunki pozwolą, to będzie można działać. Ja bym chciał, żeby 

to było tak realnie skończone dobrze było termin pewnie będzie dłuższy do końca września może 
początek października. 

Pan Andrzej Mazur – sołtys wsi Chocieborowice  - Ja zapytałem o to nie bez powodu, bo tutaj po 

prostu była taka narracja, że jest tutaj jakby celowe opóźnianie tej inwestycji. Mamy na terenie 

Chocieborowic koło gospodyń, które bardzo prężnie działa. Te panie dorobiły się już sporego majątku 

i troszeczkę przykro patrzeć na to jak ten cały sprzęt, który został zgromadzony przez ostatnich kilka 
lat się po prostu marnuje.  

Pan Burmistrz - Ja wiem o tym  z paniami też rozmawiam z resztą pan sołtys wie też pomagamy 

paniom jak gdzieś jadą, to zawsze tego busa dajemy i tutaj jak najbardziej chcemy, żeby to było 

szybko, bo widzimy co się dzieje. Otrzymują nagrody, jeżdżą, uczestniczą we wszystkich w czym 

można także godnie. Obietnica ta świetlica będzie i chciałbym bardzo, żeby ona była pod koniec 

przyszłych wakacji.  

Pan Andrzej Mazur – sołtys wsi Chocieborowice  -Teraz kolejna kwestia, bo ostatnio bardzo dużo 

czyta się w mediach czy  widzi się na temat kolejnych drastycznych podwyżek cen za odbiór 

odpadów. Czy był już ogłoszony przetarg na odbiór i zagospodarowanie? Jak to będzie wyglądało? 

Czy mamy się bać czy nie mamy podstaw do tego żeby się obawiać, że te opłaty znowu pójdą do 
góry?  

Pan Burmistrz -  czy przetarg rozstrzygnęliśmy ? o cenach jeszcze nie chce, to znaczy powiem tak 

raczej nie musimy się bać bo postępowanie przetargowe jest jeszcze w toku, ale ceny w postępowaniu 

są zbliżone praktycznie całkowicie do cen, które mieliśmy do tej pory także obaw raczej nie ma. 

Musimy proceduralnie zamknąć to postępowanie i występujemy o uzupełnienie dokumentów i rzeczy, 

które nam są niezbędne, żeby to postępowanie zakończyć. Także jestem dobrej myśli. Tutaj raczej bać 
się nie musimy. 

6. Informacja  o stanie realizacji zadań oświatowych w  Gminie Wąsosz w roku szkolnym 

2021/2022 

Pan Paweł Niedźwiedź – Burmistrz Wąsosza przedstawił informację o stanie realizacji zadań 

oświatowych w  Gminie Wąsosz w roku szkolnym 2021/2022  . Cyt. „Szanowni Państwo, jeżeli 

chodzi o informację to państwo radni otrzymali tą informację, zapewne się zapoznali. Ja tylko dla 

gości, którzy tutaj są w skrócie może podam kilka liczb najważniejszych, wydaje mi się z tego z tej 

informacji do szkół, do naszych placówek uczęszczało do szkół podstawowych w tym roku 2021 -

2022,  758 uczniów, w tym do oddziałów zerowych przedszkola i punktów przedszkolnych 202 dzieci, 

liceum nie miało naboru więc jest liczba zero, a nauczycieli zatrudnionych w jednostkach 

oświatowych mamy prawie 198 dokładnie. Opieka socjalna nad uczniami z różnych form pomocy 

socjalnej korzystało na stypendia socjalne 33 uczniów, wyprawka szkolna 32 uczniów, bezpłatne 

obiady refundowane przez OPS- 48 uczniów, dowoziliśmy 331 uczniów do placówek oświatowych i 

jeżeli chodzi, może jeszcze tylko z takich ważniejszych rzeczy wyniki egzaminów, bo to jest też 

ważne Klas 8 i klasyfikacje i promocje. W Zespole Szkół w Wąsoszu wszyscy 91 uczniów, 2 

niepromowanych, W Czarnoborsku nie promowanych  też 2 i niepromowanych w Płoskach nie było. 

Jeżeli chodzi o wynik klas 8 tu mamy Wąsosz i Czarnoborsko na tle powiatu może i kraju  wynik  z 
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języka polskiego w szkole  w Wąsoszu tak to będzie 46%, w Czarnoborsku 57 %,  w powiecie średnia 

52 % , w kraju 60 %. Matematyka Wąsosz 46 %, Czarnoborsko 43%, średnia powiatowa 50% , kraju 

57%. Język angielski w Wąsoszu 58% we wszystkich 3 klasach, w jednej klasie w Czarnoborsku 64%, 

średnia powiatowa 61 % i średnia kraju 67%. To wszystko z takich ważniejszych rzeczy, które wydaje 
mi się, że powinniście Państwo z tej informacji wiedzieć. Dziękuję.” 

Dyskusji nie było. 

                                                                                                                Informacja to zał. nr 11 

7.Podjęcie uchwały w sprawie  obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego 

w roku 2023. 

 
Pan Paweł Niedźwiedź – burmistrz -  Przy cenie żyta, który wpływa na podatek rolny, proponuję 
wzrost w wysokości tak  jak podatek od nieruchomości 11,8%, co daje cenę 68 zł przy maksymalnej 
cenie 74 zł. Także nie jest to cena maksymalna dla rolników. 

 
Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska jest pozytywna.  

Opinia Komisji Budżetu ,Inwestycji  i Mienia Komunalnego jest pozytywne.  

Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Opieki Społecznej. Opinia pozytywna.  

Dyskusji nie było . 

Przewodniczący przystąpił do głosowania nad projektem uchwały.  

                                                                                                   Protokół z głosowania to zał. nr 12 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę  numer XLVI/ 333 /22 w sprawie obniżenia średniej 

ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego w roku 2023 została przyjęta 9 głosami „za”( 

Biernacki Wł., Dąbek E., Czaja R., Królikowski K., Ptak D., Rapior A., Skibniewski T., ,Smektała A., 
Szyjka R.,), głosów przeciw ani wstrzymujących się nie było. 

                                                                                        Uchwała Nr XLVI/ 333/22 5to zał. nr 13 

8. Podjęcie uchwały  zmieniającej uchwałę  w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych , wychowawczych i opiekuńczych 

nauczycieli. 

Projekt tej uchwały omówiła p. Krystyna Szwed-Mrówka pracownik Urzędu Miejskiego Wąsosza .  

Przedłożony projekt uchwały dotyczący zmiany uchwały w sprawie określenia obowiązkowego 

wymiaru godzin pracy nauczycieli, tak zwanych specjalistów. W przypadku tejże uchwały dodajemy 

zapis określający pensum pedagoga specjalnego i jego pensum określamy  w wysokości 22 godzin w 

tygodniu. Powyższa zmiana podyktowana jest zmianą wynikającą z karty nauczyciela. Projekt tej 

uchwały został przedłożony do zaopiniowania przez Związki zawodowe zrzeszające nauczycieli tylko 
związek Nauczycielstwa Polskiego wyraził swoją opinię poprzez pozytywną akceptację tego projektu. 

Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Opieki Społecznej była pozytywna 
poinformowała Ewa Dąbek – Przewodnicząca Komisji. 

Dyskusji nie było.  

Przystąpiono do głosowania nad przedstawionym projektem uchwały.  

                                                                                          Protokół z głosowania to zał. nr 14 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę nr XLVI /334/22 zmieniającą uchwałę w sprawie zasad 

udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 



9 
 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych oraz przyznawania zwolnień z obowiązku 

realizacji zajęć nauczycielom zajmującym stanowiska kierownicze w szkołach i przedszkolach, 

oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli 

niewymienionych w art.42 ust.3 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela. - 9 głosami 
"za"( Biernacki Wł., Dąbek E., Czaja R., Królikowski K., Ptak D., Rapior A., Skibniewski T., 
,Smektała A., Szyjka R.)  0 "przeciw", 0 "wstrzymujących się"  

 

                                                                                         Uchwała NR XLVI/334/22 to zał. nr  15 

9.Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXV/217/09 z dnia 27 października 2009r. w 

sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli. 

Pani Anna Różalska  pracownik Urzędu  Miejskiego Wąsosza poinformowała, że zgodnie z 

obowiązującymi przepisami prawa, organ prowadzący szkołę, będący jednostką samorządu 

terytorialnego, uwzględniając przewidywaną strukturę zatrudnienia określa dla nauczycieli 

poszczególnych stopni awansu zawodowego w drodze Regulaminu między innymi wysokość stawek 

dodatków za : wysługę lat ,motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz szczegółowe 

warunki przyznawania tych dodatków. Niniejsza uchwała wprowadza zmiany do Regulaminu tego 

wynagrodzenia nauczycieli w zakresie wprowadzenia  dodatku czy wysokości tego dodatku nie 

samego dodatku, bo sam dodatek wprowadza ustawa. My mamy obowiązek określić wysokość stawki 

dodatku i określamy wysokość dodatku dla nauczyciela opiekującego się oddziałem przedszkolnym, 

czyli można to w skrócie powiedzieć, kiedyś było to tożsame z wychowawcą klasy ustawodawca 

wydzielił tego nauczyciela zerówki jako osobnego nie nazywa go wychowawcą klasy, a nazywa go 

nauczycielem opiekujący się oddziałem przedszkolnym. W związku z tym taką uchwałę musimy 

podjąć i zaproponowaliśmy , żeby ten dodatek był w kwocie dokładnie takiej samej jak mają wszyscy 

inni wychowawcy klas. Jest to kwota 300 zł miesięcznie w oddziale liczącym do 20 uczniów. Jeżeli 

jest to oddział powyżej 25 uczniów, jest to kwota 350 zł miesięcznie i jest to dokładnie taka sama 

wysokość jak dla wychowawców klas w szkole. Drugą zmianą do Regulaminu jest obowiązek 

wprowadzenia wysokości minimalnej stawki wysokości dodatku dla nauczyciela tak zwanego 

nauczyciela mentora. Do tej pory nauczyciel, który opiekował się stażystą w szkole, czyli  był takim 

nauczycielem, który rozpoczynał pracę w szkole, był nauczyciel, który się nazywał nauczyciel 

opiekun stażu. Ta funkcja będzie sukcesywnie wygasała, bo zastąpił ją tak zwany nauczyciel mentor. 

Dlatego musieliśmy wprowadzić taką wysokość dla nauczyciela mentora. Ustalamy ją  w wysokości 

2% minimalnej stawki wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela mianowanego w pierwszej kategorii 

zaszeregowania i to jest dokładnie taka sama stawka, jaką do tej pory miał nauczyciel stażysta, 

stażysta na razie zostaje, no bo wiadomo, że nauczyciele, którzy rozpoczęli już naukę przy 

nauczycielu, stażyście. A gdyby ta funkcja się nie zmienia, oni wskoczą do sprawowania tej funkcji, a 

kolejne osoby, które podejmują pracę, mają przy sobie tak zwanego mentora. Dlatego też  w uchwale  

pojawiają nam się na ten moment, jakby dwa stanowiska powiedzmy , czyli mentora i opiekuna stażu. 

Jeszcze tylko dodam, że kwota wracając do opiekuna oddziału przedszkolnego czy też wychowawcy 

klasy, jest ustalona w kwocie minimalnej, jaką określa nam  Karta nauczyciela czyli po prostu nie 

można ustalić kwoty mniejszej niż 300 zł dla takiego opiekuna . To by  była właściwie cała  zmiana,  
jaką wprowadzamy do Regulaminu. 

Opinia Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Sportu i Opieki Społecznej jest pozytywna stwierdziła 

Ewa Dąbek – Przewodnicząca Komisji. 

Dyskusji nie było 

Przystąpiono do głosowania nad projektem. 

                                                                                       Protokół z głosowania to zał. nr 16 
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Rada Miejska Wąsosza podjęła Uchwałę Nr XLVI/335/22 zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej 

Wąsosza nr XXXV/217/09 z dnia 27 października 2009 r. w sprawie regulaminu wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu podległych Gminie Wąsosz określającego 

wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego, 

funkcyjnego i za warunki pracy, a także szczegółowe warunki obliczania i wypłacania 

wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, nagród i 

niektórych innych składników wynagrodzenia, a także dodatku mieszkaniowego 

/Dz.Urz.Woj.Dolnośląskiego z 2009 r. nr 208, poz 3812/   następującą ilością głosów : 9  głosami 
"za""(. Biernacki Wł., Dąbek E., Czaja R., Królikowski K., Ptak D., Rapior A., Skibniewski T., 
,Smektała A., Szyjka R.)  ,0 "przeciw" ,O "wstrzymujących się". 

 

                                                                                      Uchwała NR XLVI/335/22 to zał. nr 17 

10.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu 

Rewitalizacji dla Gminy Wąsosz na lata 2023-2030. 

Projekt uchwały przedstawiła p. Edyta Paszkowska  pracownik Urzędu Miejskiego Wąsosza.  

Przedkładany projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia gminnego programu 

rewitalizacji dla gminy Wąsosz na lata 2023- 2030 jest to bezpośrednie następstwo przyjętej na 

ostatniej sesji uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i obszaru rewitalizacji na 

terenie gminy Wąsosz. Przedłożona uchwała ma charakter intencyjny jest integralną częścią 

prowadzenia prac związanych z rewitalizacją na terenie naszej gminy. Bez przyjęcia uchwały 

intencyjnej nie będzie możliwości przystąpienia do prac nad opracowaniem dokumentu. Jest to 
wymóg formalny związany z procedurą wskazaną w ustawie o rewitalizacji. 

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska –chciałbym żeby uchwała przyczyniła się  do 

poprawy jakości i warunków życia mieszkańców na wyznaczonych terenach,  także opinia Komisji 

jest pozytywna – stwierdził Robert Szyjka Przewodniczący Komisji . 

Dyskusji nie było. 

Wobec tego przystąpiono do głosowania nad przedstawionym projektem uchwały. 

                                                                                            Protokół z głosowania to zał. nr 18 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę Nr XLVI/ 336 /22 w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Wąsosz na lata 2023-2030 -  9 

głosami "za"( Biernacki Wł., Dąbek E., Czaja R., Królikowski K., Ptak D., Rapior A., Skibniewski 

T., ,Smektała A., Szyjka R.) 0"przeciw",0 "wstrzymujących się"  

                                                                                               Uchwała NR XLVI/336/22 to zał. nr  19 

11.Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w obrębie Chocieborowic 

Przewodniczący obrad poprosił pana Marcina Kozińskiego -sekretarza gminy, który omówił projekt 

uchwały . Dnia 1 października zebranie wiejskie w miejscowości Chocieborowice uchwaliło uchwałę 

tego zebrania, w którym uważają za niezbędnie konieczne uchwalenie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla działek numer 137 / 11 przez 15 położonej w obrębie 

geodezyjnym Chocieborowic i burmistrz Wąsosza przedkłada państwu radnym projekt uchwały 

intencyjnej w tej sprawie która, w przypadku przyjęcia będzie wszczynała całą procedurę 

planistyczną. Na początku tej procedury planistycznej będzie możliwość składania wniosków przez 

mieszkańców. Mieszkańcy będą mogli wtedy faktycznie móc decydować o przeznaczeniu tych 

terenów na tą chwilę my oczywiście nie wskazujemy potencjalnego przeznaczenia, gdyż to wyjdzie 

właśnie z tej procedury składania wniosków. Natomiast projekt przedłożony państwu jest realizacją 

zapotrzebowania ze strony mieszkańców i tego, co  w statucie jest określone, że Rada zatwierdza 
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uchwały zebrania wiejskiego więc państwa zatwierdzeniem  tej uchwały zebrania wiejskiego będzie 

podjęcie uchwały „za” albo „przeciw” na temat przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu. 

Opinia Komisji Rolnictwa i  Ochrony Środowiska jest pozytywna  stwierdził Szyjka Robert – Przew. 
Komisji 

Dyskusji nie było. 

Przystąpiono do głosowania nad przedstawionym projektem uchwały.  

                                                                                                      Protokół z głosowania to zał. nr 20 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę numer XLVI/ 337/22  w  przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w obrębie 

Chocieborowic - 9 głosami "za"( Biernacki Wł., Dąbek E., Czaja R., Królikowski K., Ptak D., 
Rapior A., Skibniewski T., ,Smektała A., Szyjka R.)   ,0 "przeciw" , 0  "wstrzymujących się"  

                                                                                                 Uchwała Nr XLVI/337/22 to zał. nr 21 

12.Podjęcie uchwały w sprawie  wyboru sposobu prowadzenia zadań z zakresu gospodarki 
komunalnej Gminy Wąsosz. 

 

Pan Marcin Koziński – sekretarz Gminy  poinformował ,że nasza spółka komunalna Przedsiębiorstwo 

Wodociągów i Kanalizacji w imieniu gminy Wąsosz realizuje zadania własne polegające na 

utrzymaniu czystości i porządku poprzez odbiór odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

oraz z zakresu gospodarki nieruchomościami poprzez administrowanie gminnym zasobem 

mieszkaniowym i ta uchwała jak w zeszłym roku była podejmowana na rok 2022 tak teraz radzie 

przedkładana jest propozycja na rok 2023 w ramach wykonywania tych zadań. Spółce należy się 

wynagrodzenie w formie dopłat i wysokość tego wynagrodzenia jest uchwalana czy określana 

każdorazowo w uchwale budżetowej.  

Opinia Komisji Budżetu, Inwestycji i  Mienia Komunalnego jest pozytywna powiedziała jej 

przewodnicząca Renata Czaja. 

Dyskusji nie było . 

Przystąpiono do głosowania nad projektem. 

                                                                                                       Protokół z głosowania to zał. nr 22 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę numer XLVI/ 338 /22  w sprawie wyboru sposobu 

prowadzenia zadań z zakresu gospodarki komunalnej Gminy Wąsosz- 

 9 głosami "za"( Biernacki Wł., Dąbek E., Czaja R., Królikowski K., Ptak D., Rapior A., Skibniewski 
T., ,Smektała A., Szyjka R.), 0 "przeciw", 0 "wstrzymujących się".  

                                                                                                     Uchwała Nr XLVI/338/22 to zał. nr 

23 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości na 

rzecz Skarbu Państwa 

Przewodniczący obrad poprosił p. pana Pawła Walkowiaka- kierownika referatu Rolnictwa i 

Gospodarki Gruntami Urzędu Miejskiego Wąsosza, który poinformował, że prowadzone są rozmowy i 

szereg działań zmierzających ku przekazaniu Skarbowi Państwa, a konkretnie Wojewódzkiej 

Komendzie Policji we Wrocławiu nieruchomości na potrzeby budowy nowej  placówki siedziby 

komisariatu policji w Wąsoszu . Odbyło się szereg spotkań z przedstawicielami wojewódzkiej 

komendy, gdzie poproszono nas o przedstawienie propozycji. Nieruchomości gruntowe, które miałyby 
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być przeznaczona do tych celów i po wizytacji  gruntów, które przedstawiliśmy zainteresowanym w 

oczach Komendy Wojewódzkiej Policji najlepsze warunki ku temu stwarza nieruchomość położona 

przy ulicy Rzemieślniczej w Wąsoszu dlatego też podjęliśmy w związku z tym szereg działań między 

innymi w tym roku była wydana decyzja o ustaleniu lokalizacji inwestycji celu publicznego, która 

dopuszcza właśnie na działce nr 23 / 3 przy ulicy Rzemieślniczej inwestycje w zakresie budowy  

komisariatu policji kompaktowego wraz z infrastrukturą towarzyszącą. Jesteśmy już po wycenie tej 

nieruchomości, tak jak państwo mają w projekcie uchwały w uzasadnieniu wartość tego gruntu 

oszacowana przez rzeczoznawcę  wynosi 143.000. Natomiast nie zbywamy tego odpłatnie tylko w 

związku z tym, że będzie to realizowane jako cele publiczne zgodnie z ustawą o gospodarce 

nieruchomościami możemy nieodpłatnie  w formie darowizny taką nieruchomość przekazać. 

Ustawodawca przewidział, że szczegóły dotyczące przekazania takiej nieruchomości na cel publiczny 

będzie określała umowa,  w której to będzie określony termin realizacji wykonania tego zadania. 

Natomiast, aby pan burmistrz mógł podjąć kierunki w tym celu wymagana jest uprzednio uchwała 
Rady Miejskiej Wąsosza. 

Opinia Komisji Budżetu Inwestycji  i Mienia Komunalnego jest pozytywna  stwierdziła Renata Czaja 
przewodnicząca Komisji. 

Dyskusja : 

Pan Andrzej Mazur – sołtys wsi Chocieborowice- widzę, że tutaj  państwo radni skłaniają się o 

przyjęciu  tej uchwały ja natomiast mam tutaj pewne wątpliwości, bo, wszyscy wiemy jak działa 

posterunek policji w Wąsoszu . Czy nie dojdzie do sytuacji, kiedy zostanie wybudowane coś co będzie 

stało w przeważającej części czasu puste bo czy za tą budową pójdzie też , jakiś dodatkowy etat?. Czy 

ktoś tam będzie na stałe ? Pytam dlatego, bo chciałbym, żeby tutaj to zostało doprecyzowane. Czy to 

będzie działało tak jak to działa na dzień dzisiejszy czy ma to się polepszyć tylko wizualnie 
wizerunkowo, że mamy piękny komisariat, ale ten komisariat nadal będzie stał pusty.  

Pan Burmistrz - Tak tutaj głównym takim zamiarem jest to, żeby zwiększyła się obsada i żeby patrząc 

na to, co się dzieje na drogach i nie tylko było więcej policjantów, to nam pozwoli na zgodnie z 

zapewnieniami Komendy Wojewódzkiej na to, żeby tutaj było 8 etatów, także to będzie praktycznie 

weekendy będą z nockami zawsze i w ciągu tygodnia też się będzie tak zdarzało, że będą z nockami o 

to nam chodzi bo w tych porach nocnych tej policji nie ma,  ludzie, ci, którym  obecność policji jest 

nie na rękę,  doskonale wiedzą, kiedy ich nie ma i wtedy się różne dziwne rzeczy dzieją. Teraz 

będziemy mieli tą policję zapewnioną praktycznie przez całą dobę i dlatego też do tego dążymy. To 

będzie też udział gminy w tej całej inwestycji. Jeszcze oprócz przekazania działki szacujemy, że około 

pół miliona złotych do inwestycji 4,5 milionowej  będziemy musieli dołożyć, czyli te 20%, ale 
jesteśmy na to gotowi ze względu na to, że ta poprawa bezpieczeństwa jest konieczna. 

 Po zakończeniu dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały  

                                                                                        Protokół z głosowania to zał. nr 24 

Rada Miejska Wąsosza podjęła  uchwałę  numer XLVI/339/22 w  sprawie wyrażenia zgody na 

dokonanie darowizny nieruchomości na rzecz Skarbu Państwa -  9 głosami „za” ( Biernacki Wł., 

Dąbek E., Czaja R., Królikowski K., Ptak D., Rapior A., Skibniewski T., ,Smektała A., Szyjka R),  , 0 

„przeciw” , 0 „wstrzymujących się”. 

                                                                              Uchwała Nr XLVI/339/22 to zał. nr 25 

14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Górowskiemu  

Przewodniczący obrad udzielił głosu p. Karolowi Łagockiemu – kierownikowi Referatu Budownictwa 

i Inwestycji UM Wąsosza , który powiedział ,że przedłożony projekt uchwały dotyczy udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Górowskiemu w kwocie 138.000 zł na realizację zadań polegających 
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na przebudowie drogi i budowy chodnika w miejscowości Kamień Górowski czyli tutaj mamy 

odcinek od bloków do świetlicy oraz budowie chodnika w  miejscowości  Bełcz Górny .  Powiat 

Górowski zwrócił się z prośbą do burmistrza Wąsosza o udzielenie takowej pomocy, przedmiotowa 

kwota stanowi połowę wkładu własnego Powiatu Górowskiego. W trakcie realizacji tych dwóch 

inwestycji przy udziale środków zewnętrznych "Polskiego Ładu", przedmiotowe zadania realizowane 
są na terenie gminy Wąsosz, wobec czego podjęcie uchwały uznaje się za uzasadnione.  

Opinia Komisji Budżetu ,Inwestycji i Mienia Komunalnego jest pozytywna. 

Dyskusja: 

Pan Burmistrz – myślę ,że stanowisko też państwa, że jeżeli coś się robi u nas warto te części środków 

dokładać, szczególnie z tego względu, że te inwestycje w przetargu poszły troszkę wyżej niż były 

robione kosztorysy. Także możemy czuć się, że tak powiem  jesteśmy współfinansującymi w pełnej 

mierze tak samo jak powiat chodnik, na który czekano od wielu, wielu lat, zarówno w Bełczu Górnym 

to pan sołtys tutaj wydeptał już ścieżkę, za tym chodnikiem i tak samo sołtysi poprzedni z Kamienia 

Górowskiego. Tam jest chodnik nawierzchnia także myślę, że to też dla powiatu będzie taka zachęta, 

żeby robić więcej tylko ze współfinansującymi i żeby popatrzyli też, tutaj jest pan radny Grzegorz 

żeby zapytać, które gminy ile sfinansowały wkładu własnego, bo to też będzie ciekawa obserwacja 

myślę, że dla radnych powiatowych, żeby sprawdzić kto ile dokłada. 

Pan Andrzej Mazur – sołtys wsi Chocieborowice- to generalnie chciałem powiedzieć dokładnie to 

samo, co powiedział pan burmistrz świetnie, że te pieniądze zostają u nas. Tak naprawdę to  my nie 

pomagamy powiatowi, tylko pomagamy w ten sposób swoim mieszkańcom. Świetna inicjatywa no też 

miałem to powiedzieć, że być może okaże się, że tutaj powiat wreszcie się obudzi, tak i zacznie 

współpracować jakby z większym spektrum i takie wspólne jakieś inwestycje częściej będziemy mieli 

okazję wspólnie realizować. 

Po zakończeniu dyskusji przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

                                                                                 Protokół z głosowania to zał. nr 26 

Rada Miejska podjęła uchwałę Nr XLVI/340/22 w  sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Górowskiemu - 9 głosami „za”. ( Biernacki Wł., Dąbek E., Czaja R., Królikowski K., 

Ptak D., Rapior A., Skibniewski T., ,Smektała A., Szyjka R) , 0 „przeciw” , 0 „wstrzymujący się” 

                                                                               Uchwała Nr XLVI/340/22 to zał. nr 27 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy  finansowej Gminy Wąsosz na lata 2022-

2032 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Wąsosz na 2022r.. 

Dwa projekty uchwał przedstawiła p. Jadwiga Rodzewicz – skarbnik Gminy. Cyt.”  Proponujemy 

wprowadzenie zmian do Wieloletniej Prognozy Finansowej, które obejmują tylko i wyłącznie zmiany 

budżetu bieżącego, a zmiany budżetu bieżącego dotyczą zarówno po stronie  dochodów i wydatków 

zwiększenia o kwotę 6.551.000 zł i te kwoty wynikają z pisma Ministerstwa Finansów, które 

przyznaje, mam zwiększone udziały w podatku dochodowym od osób fizycznych o kwotę 2 880.000 

zł. Następnie zwiększone zostały też dotacje zgodnie  z pismem Wojewody Dolnośląskiego na 

sfinansowanie zadań bieżących z zakresu administracji rządowej zleconej  Urzędowi do realizacji tutaj 

głównie chodzi o Urząd Stanu Cywilnego, dotacji na dofinansowanie zakupu podręczników i 

materiałów edukacyjnych dla uczniów uchodźców 2.325 zł , dotacji na wypłatę akcyzy , która 

realizowana jest w dniu dzisiejszym 440.000 dzisiaj poszły przelewy w związku z wypłatą akcyzy. 

Zwiększona została również dotacja na opłacenie składek na ubezpieczenie zdrowotne osób 
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korzystających ze świadczeń opieki społecznej w kwocie 2.800. Jak co miesiąc dostaliśmy również 

środki  z funduszu pomocy uchodźcom z Ukrainy? Na zadania oświatowe 10.598 zł, na zadania z 

zakresu nadawania numer PESEL 40 zł i na świadczenia rodzinne 7.000 zł .Również otrzymaliśmy 

kwotę w ramach funduszu pomocowego w ramach Funduszu przeciwdziałania COVID 19, czyli 

dodatek węglowy w kwocie 2.646.000. Łącznie mamy 6.000.318 na to zadanie. Tak jak pan burmistrz 

wspominał środki, które otrzymaliśmy  bo składamy zapotrzebowania sukcesywnie na podstawie 

ilości zweryfikowanych prawidłowo wniosków zostaną do końca miesiąca wypłacone w całości 

będziemy czekać na kolejną transzę i uruchamiać te środki w ramach otrzymywanych pieniążków. 

Również dokonujemy korekty planu dochodów własnych o 661.000 zł zwiększamy te dochody z 

tytułu podatku od środków transportowych, podatku od spadków i darowizn, podatku od czynności 

cywilnoprawnych, z tytułu zwrotu kosztów upomnień oraz odsetek z tytułu podatków i opłat,  i z 

tytułu odsetek pozostałych. Zwiększamy zmieniamy również plany Funduszu Sołeckiego zgodnie z 

wnioskami złożonymi przez sołectwo Cieszkowice, Bartków i Kamień Górowski. Natomiast te środki 

po stronie wydatków przeznaczamy na transport i łączność w kwocie 1.000.518,  na zadania 

oświatowe prawie 400.000, na gospodarkę komunalną i ochronę środowiska 1.000.200 i pozostałe 

zadania to już w mniejszej kwocie, na obsługę długu 20.000, czyli nasze odsetki co i tak uważam, że 

nie jest dużo, ponieważ wiem, że niektóre gminy do tych odsetek dokładają, państwo wiedzą jak się 

zmieniają. Mamy najczęściej WIBOR 3 miesięczny, zwłaszcza w obligacjach w  związku z czym te 

odsetki też rosną, ale tutaj planowaliśmy  dosyć tak z górką, że tak powiem  w całej prognozie 

finansowej mamy zaplanowane te odsetki dość wysoko, w związku z czym no nie ma teraz takiej 

konieczności zabezpieczamy dodatkowo 20.000 żebyśmy mogli do końca roku zrealizować te wydatki 

, poza tym na działalność usługową 15.000, na administrację publiczną, 65.000,  na straże pożarne 

50.000, na zadania w zakresie ochrony pomników przyrody czy tam podcięcie drzew 10.000 i obiekty 

sportowe 14.000 oraz na zadania realizowane przez Ośrodek Pomocy Społecznej w kwocie 120.000  
zł .  To najważniejsze zmiany. 

Opinia Komisji Budżetu, Inwestycje i  Mienia Komunalnego do zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej jest pozytywna poinformowała Renata Czaja Przewodnicząca Komisji. 

Dyskusji nie było. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad przedstawionym projektem uchwały w sprawie 
wieloletniej prognozy finansowej. 

                                                                                                      Protokół z głosowania to zał. nr 28 

Rada Miejska Wąsosza podjęła Uchwałę Nr XLVI/341/ 22 w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej gminy Wąsosz na lata 2022 -2032 podjęta 9 głosami „za”( ( Biernacki Wł., Dąbek E., 

Czaja R., Królikowski K., Ptak D., Rapior A., Skibniewski T., ,Smektała A., Szyjka R „0 „ przeciw” , 

0 „wstrzymujących się”. 

                                                                                                        Uchwała Nr XLVI/341/22 to zał. nr 

29 

Opinia Komisji Budżetu Inwestycji i  Mienia Komunalnego w sprawie projektu dotyczącego zmiany 
budżetu na 2022 jest również pozytywna powiedziała Renata Czaja- przew. Komisji. 

Dyskusji nie było. 

Przystąpiono do głosowania nad przedstawionym projektem w sprawie  zmiany budżetu gminy 

Wąsosz na 2022 roku.   

                                                                                                     Protokół z głosowania to zał. nr 30 
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Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę Nr XLVI/342/22 sprawie zmiany budżetu gminy 

Wąsosz  na 2022 rok-  9 głosami za "( ( Biernacki Wł., Dąbek E., Czaja R., Królikowski K., Ptak D., 
Rapior A., Skibniewski T., ,Smektała A., Szyjka R 0 „przeciw” ,0 „wstrzymujących się „ 

                                                                                                   Uchwała Nr XLVI/342/22 to zał. nr 31 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego 

Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów tworzonej społecznej 

inicjatywy mieszkaniowej. 

Przewodniczący obrad  p. Darek Ptak  poprosił pana Pawła Walkowiaka- kierownika referatu 

Rolnictwa i Gospodarki Gruntami Urzędu Miejskiego Wąsosza o omówienie tego projektu .Tak jak 

pewnie pamiętamy w czerwcu tego roku podczas sesji Rady Miejskiej Wąsosza zapadła decyzja, że 

gmina Wąsosz wyraża wolę uczestnictwa w tak zwanych SIM-ach, czyli społecznych inicjatywach 

mieszkaniowych, które są swoistego rodzaju spółkami prawa handlowego w ramach to, których 

zrzeszają się samorządy terytorialne gminy, celem realizowania inwestycji mieszkaniowej, która 

miałby właśnie służyć mieszkańcom poszczególnych gmin. Projekt, który został państwu przedłużony, 

nie jest niczym nowym, ponieważ taka zgoda przystąpienia do spółki, jak również zatwierdzenie 

wniosku już nastąpiło w czerwcu. Natomiast niniejszy projekt wprowadza pewną modyfikację do 

jednej z tych uchwał podjętych właśnie podczas sesji czerwcowej, a mianowicie tutaj wprowadzamy 

zmianę z uwagi na przesunięcie kompetencji w administracji rządowej czyli przesunięcie decyzji i 

funduszu. Ministerstwo, które realizować będzie fundusz rozwoju mieszkalnictwa w czerwcu było to 

Ministerstwo Budownictwa natomiast od września tego roku te wszystkie zadania zostały przesunięte 

do Ministerstwa Rozwoju Regionalnego. Tak więc ta mała zmiana techniczna musiała zostać 

wprowadzona i mamy informację, że w ślad za podjęciem tej nowej uchwały gminy mogą 

przystępować już mogą wysyłać swoje zatwierdzone wnioski przez Radę do Ministerstwa właśnie 

Rozwoju Regionalnego celem wypłaty środków przeznaczonych na objęciu udziałów w nowo 
tworzonej spółce. 

Opinia Komisji Budżetu, Inwestycji i Mienia Komunalnego jest pozytywna . 

Dyskusji nie było wobec tego przystąpiono do głosowania projektu uchwały. 

                                                                                                     Protokół z głosowania to zał. nr 32 

Rada Miejska Wąsosza podjęła uchwałę Nr XLVI/343/22 sprawie zatwierdzenia wniosku o 

wsparcie ze środków Rządowego Funduszu Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia 

udziałów tworzonej społecznej inicjatywy mieszkaniowej -  9 głosami za "( ( Biernacki Wł., Dąbek 

E., Czaja R., Królikowski K., Ptak D., Rapior A., Skibniewski T., ,Smektała A., Szyjka R 0 „przeciw” 

,0 „wstrzymujących się „ 

                                                                                                   Uchwała Nr XLVI/343/22 to zał. nr 33 

18. Informacje Przewodniczącego Rady. 

Przesłane zostało  do Rady sprawozdanie ze złożonych oświadczeń majątkowych pana burmistrza i 
przewodniczącego Rady. 

19.Wolne głosy i wnioski. 

Pan Andrzej Mazur sołtys wsi Chocieborowice- ja zaprosiłem tutaj na dzisiejszą sesję naszych 

sąsiadów  z gminy Jemielno z tymi konkretnie ludźmi panią Alicją i z panem Ikarem współpracujemy 

już od blisko 8 lat  wiadomo jakimi tematami się zajmujemy, bo to nie jest przecież żadną tajemnicą, 

że chodzi o tematykę związaną odpadami. No nie Cieszyny nie bo tutaj słyszę z sali, nie Cieszyny 

tutaj chodzi o Osławice, tak  znajdują się  tak blisko, tak Cieszyny też oczywiście, ale Cieszyny jakby 

doszły do tego tematu nie tak dawno, bo dopiero jakieś tam kilka miesięcy temu. Jakieś kilka miesięcy 
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temu pojawił się temat Cieszyn tak budowa zakładu recyklingu bardzo piękne nazwa szumna. Kiedyś 

też mieliśmy taką nie tak dawno. Zresztą mieliśmy pożar w Osłej  koło Bolesławca, gdzie nie płonęło 

składowisko odpadów, tylko płonął zakład przetwarzania paliw alternatywnych, ale to tylko tak jakby 

na marginesie, w każdym razie ja przyprowadziłem tych ludzi po to żeby zobaczyli jak nasza rada 

działa  i wydaje mi się, że udało się dzisiaj bardzo ładnie pokazać, że można współpracować, że 

można działać wspólnie. Tak te wyniki tych głosowań jednogłośnie tak, to świetnie naprawdę idealnie, 

więc wydaje mi się, że to i ten jeden z tych moich celów został osiągnięty jak najbardziej. Natomiast 

wracając do tematu tej naszej współpracy przez ostatnie miesiące, kiedy mieliśmy okazję wspólnie 

występować w imieniu mieszkańców nie tylko gminy Wąsosz nie tylko gminy Jemielno, ale jakby w 

imieniu całego powiatu górowskiego, bo tutaj problem dotyczy bardziej całego powiatu górowskiego, 

więc mieliśmy okazję występować  w sejmiku i tam bardzo często zadawano nam pytania. Za każdym 

razem można powiedzieć, że zadawane pytania, gdzie są wasi radni? Gdzie jest  wasz burmistrz? gdzie 

oni są, kogo wy reprezentujecie, jakie wy macie mandat w ogóle do tego, żeby tutaj przyjeżdżać w 

imieniu społeczeństwa i  mówić o takich strasznych rzeczach, o których my mówiliśmy? Tak. Ja 

bardzo często odnoszę wrażenie, że my walimy głową w mur, ale cytując marszałka wodza 

naczelnego ,a kto powiedział, że głową muru nie przebijesz? No zdaje się, że już chyba tynki się 

posypały i te cegły już się troszeczkę obluzowały i zdaje się, że ten mur lada moment się przewróci. 

Szanowni Państwo, wczoraj doszło do pewnego przełomu, że tych przełomów po drodze było kilka, 

ale wczoraj to już był taki dosyć poważny przełom otóż radni sejmiku województwa dolnośląskiego 

podjęli uchwałę w sprawie badań składu morfologicznego i zagęszczenia odpadów na terenie 

składowisk znaczy na składowiskach Dolnego Śląska wiadomo, że tych składowisk jest dużo więcej, 

bo to nie tylko chodzi o składowisko w Rudnej, Wielkiej, w  Rudnej Wielkiej są 2. Ogólnie chodzi o 

te składowiska, które przyjmują strumień odpadów spoza granic województwa, czyli jak najbardziej 

tutaj to nasze składowisko, które jak wszyscy widzą, rośnie nam ta kwatera N rośnie nam bardzo 

zastraszającym tempie. Mamy z lewej strony, patrząc od strony Rawicza górę, która była budowana 

przez 20 lat, a po prawej stronie mamy górę, która jest budowana przez niespełna 2 lata i ona już jest, 

no dosyć sporych rozmiarów tak, czyli można by przyjąć jeżeli będzie nadal takie tempo zachowane, 

jeżeli ten strumień odpadów nadal zostanie utrzymany, no to myślę, że jeszcze 1,5 roku i będzie ta 

sama wysokość, więc będziemy mogli tutaj pomyśleć o tym, żeby nie wiem tam w jakiś sposób 

zagospodarować nie jakieś wyciągi krzesełkowe nie wiem może jakieś stoki narciarskie z tego 

zrobimy nam świetnie, naprawdę świetnie. Ja jestem Szanowni Państwo pełen podziwu dla waszej 

beztroski. Bo przecież mieliśmy 4 lata temu, o ile dobrze pamiętam wybory w których zostali wybrani 

nasi przedstawiciele, którzy  tutaj siedzicie na dzisiaj w niepełnym składzie, ale o ile dobrze 

pamiętam, to zostaliście wybrani, żeby nas reprezentować. I co się takiego stało, że te role się 

odwróciły? Co się takiego stało, że składaliście  tutaj przyrzeczenie niektórzy to nazywają przysięgą 

inni przyrzeczeniem. Co się takiego stało, że nagle okazało się, że taki Mazur ma reprezentować was, 

a nie wy jego. Co się takiego wydarzyło? Powiedzcie mi, bo ja tego nie potrafię zrozumieć. Mieliśmy 

później, proszę pana, ja za chwilę do tego nawiąże spokojnie, więc co się takiego stało? Mieliśmy 

później  wybory uzupełniające po śmierci radnego Lasaka została wybrana pani radna Agnieszka. 

Jakie pani radna ma osiągnięcia, co pani radna przez ten przez ten cały okres swojej kadencji zrobiła 

dla swoich wyborców. Co takiego zrobiła? O ile dobrze pamiętam, może być może się mylę, ale 

wydaje mi się ,za chwilkę będzie pani miała możliwość się wypowiedzieć proszę mi dać skończyć. 

Wydaje mi się, że chyba jedynym osiągnięciem pani radnej był taki incydent z panią, która złożyła 

skargę to zdaje się chyba tylko to jakoś utkwiło mi w pamięci, bo nic innego mi nie przychodzi teraz 

do głowy, że pani zakwestionowała jej obecność na tej  komisji to tylko to pamiętam, bo nic więcej 

nie pamiętam. Tylko, że to raczej chyba jest in plus tak wg pani bo w mojej ocenie to raczej chyba in 

minus. Proszę mi wytłumaczyć, jak to się stało, że w takich okolicznościach zostało wydane 

pozwolenie budowlane w takich dziwnych okolicznościach tak zostało następnie wydane pozwolenie 

zintegrowane, czyli to pozwolenie zintegrowane, które pozwala na eksploatację tego składowiska. I w 

niedługim czasie po tym, kiedy to zostało wydane jedno i drugie, i 1 i 2 zostało zmienione i coś 

takiego się stało, że my nic o tym nie wiedzieliśmy. Co się takiego stało? Dlaczego my o tym nie 
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wiedzieliśmy? Czy pani Radna myśli, że wysyłając zdjęcia jakiegoś tam obwieszczenia, czy jakiegoś 

dokumentu, który wpłynął do gminy, do urzędu czy do biura rady, że to już wystarczy, że to już jest ta 

działalność, która jakby nie wiem, to już jest wystarczające, czyli co, czyli przesyła pani zdjęcie 

komuś, a następnie ktoś przesyła Mazurowi i Mazur ma działać. No, przepraszam bardzo, pani 

wygrała te wybory nie ja. Pani jest tutaj naszym reprezentantem to dlaczego ja mam robić za panią 

robotę? I teraz powiem państwu dalej. Ja ogólnie już się przyzwyczaiłem do tego, że ja wszystko robię 

interesownie. Ja się do tego przyzwyczaiłem. Naprawdę proszę mi wierzyć. Kiedyś krew się we mnie 

gotowała, jak ktoś mi zarzucał, to czy tamto teraz ja mam to po prostu w głębokim poważaniu. Takie 

insynuację, że ja mam w tym jakiś interes?. Jest tutaj z nami radny Krzysztof Królikowski, z którym 

znamy się od samego początku. Jak wybudowałem dom w Chocieborowicach jak przyjechałem tam, 

jak poznałem tych ludzi, co robiliśmy i pan radny może powiedzieć, jaki ja miałem w tym interes, ile 

ja pieniędzy ładowałem i do tej pory zresztą ładuje w tą swoją działalność. Zarzucanie mi, że ja mam 

tutaj jakieś korzyści z tego to  jest, dla mnie śmieszne. Ja po prostu nie będę tego komentował. Zdaje 

się, że jakiś czas temu ktoś zdecydował, że ten powiat górowski stanie się  miejscem, gdzie te odpady 

będą trafiać i zdaje się ten jakby pomysł, czy nie wiem takie założenie jest realizowane z waszym 

przyzwoleniem. Tak naprawdę z waszym przyzwoleniem, bo wy po prostu na to się zgadzacie. Może 

się okazać, że teraz, kiedy dojdzie do tych badań, może się okazać, że te wszystkie laurki, które do tej 

pory były formułowane tak naprawdę będą dowodami w sprawach tak przeciwko osobom, które te 

laurki podpisały. Już nie będę wspominał o artykule 379  ustawy o ochronie środowiska, która daje my 

organom według ich kompetencji pewne uprawnienia niektórzy mówią, że uprawnienia  ja bym tutaj 

poszedł krok dalej i powiedział nawet obowiązki tak zaznaczam według swoich kompetencji, czyli jak 

to mamy rozumieć? Wiadomo, że jeżeli na poziomie gminy wydawana jest decyzja administracyjna, 

czyli tak zwana decyzja środowiskowa, to w ramach tej decyzji Pan burmistrz ma obowiązek 

kontrolować, czy te wszystkie działania, które tam się odbywają na terenie tego zakładu są zgodne z tą 

decyzją. Czy w trybie artykułu 370 krótkie pytanie, czy w trybie artykułu 379 Pan burmistrz 

podejmował jakąś kontrole na terenie składowiska? Ale na podstawie artykułu 379. Nie. Rozumiem 

czy znaczy nie wiem no bo tych pism wniosków skarg sygnałów ja mam całą szafę , myśmy zgłaszali 

wielokrotnie nie tylko do urzędu, nie tylko ja, bo ja nie jestem w tym sam, więc tam jest też kilka 

osób, które są zaangażowane w to, także tych wniosków, skarg, doniesień nie wiem jak to nazwać jest 

cała szafa. Reakcje są takie, będą trochę mizerne tak działania ze strony radnych to ja tutaj w ogóle nie 

widzę, ja wręcz nawet odnoszę wrażenie, że one są jakby skierowane  przeciwko nam, bo tutaj zresztą 

pan radny widocznie to pokazał, że tutaj no jestem do ciebie wrogo nastawiony, więc jesteś 

kombinator, masz z tego jakieś korzyści, to ja ciebie nie będę wspierał wręcz przeciwnie, będę  kopał . 

Szanowni Państwo, ja się przyzwyczaiłem do tego, że jestem opłacany przez jakąś spółkę i pracuje na 

rzecz innej spółki, ale ja chciałbym to dokładnie podkreślić we wszystkich moich wypowiedziach, we 

wszystkich miejscach, gdzie się wypowiadałem, czy to były media, czy to były urzędy, czy to były 

różnego rodzaju sytuacjach ja nigdy nie określam tego czegoś jako spółka, tylko ja w większości 

przypadków mówię wysypisko, mówię składowisko, mówię śmietnisko, bo dla mnie i dla tych ludzi, 

którzy mnie otaczają, to nie ma kompletnie żadnego znaczenia. Kto jest właścicielem, kto jest 

operatorem? Nie ma kompletnie żadnego znaczenia i budowanie narracji, że ktoś z nas może pracować 

na rzecz jednej spółki przeciwko 2. Nie wiem, żeby oni między sobą się gryźli, a my przy okazji 

mamy z tego jakieś korzyści. To jest zwyczajny idiotyzm ja tego inaczej nie potrafię nazwać. To 

trzeba mieć naprawdę nie wiem co w głowie, żeby w taki sposób to pojmować , nie wiem co trzeba  

mieć w głowie, żeby myśleć, że ten Mazur czy ten nie wiem ktoś jakieś tam Kaiser czy nie wiem pani 

Wałęsa, że mają z tego jakąś korzyść, jakąś korzyść materialną, że ktoś im za tą działalność płaci to 

jest kuriozum, to ja w ogóle tego nie potrafię zrozumieć, jak człowiek średnio rozgarnięty może w coś 

takiego uwierzyć. Dla mnie to jest  coś niebywałego nie rozumiem tego kompletnie, ale tak jak 

mówię, ktoś kogoś nie lubi tak więc może przypuszczać, że  no faktycznie być może coś tam jest 

takiego, że facet może i faktycznie bierze pieniądze tak, no nie pracuje z nieba mu leci tak dom 

,samochód nie wiem, autobus sobie ostatnio kupił, no pewnie mu dają no bo skąd to wszystko było.  

Ci ludzie, którzy mnie znają osobiście nie z opowiadań typu "opowieści z Narnii" wiedzą, jakim 
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naprawdę jestem człowiekiem. Ja nie mam zamiaru nikogo uświadamiać, nie mam zamiaru nikogo 

przekonywać do siebie, bo to nie o to zupełnie chodzi. Nie mam też zamiaru nikogo rozliczać bo 

uwierzcie mi, mimo tego co powiedziałem, to tutaj nie mam w tym takiego celu, nie mam zamiaru 

nikogo obrażać to nie na tym zupełnie rzecz polega. To, co powiedziałem ma na celu wywołanie 

refleksji i sprowokowanie dyskusji. Zastanówmy się wspólnie, co my możemy zrobić dla nas, tak jak 

tutaj pięknie dzisiaj pokazaliście państwo tymi głosowaniami, zastanówmy się wspólnie, co my 

możemy zrobić, współpracujmy i działajmy naprawdę na rzecz mieszkańców nie tylko gminy Wąsosz, 

ale ze względu na tego potwora, który gdzieś tam się czai z za krzaka weźmy pod uwagę też naszych 

sąsiadów, tak, którzy też jakby rykoszetem  mogą oberwać i pomyślmy o naszych dzieciach o naszych 

wnukach. Ostatnio kolega zwrócił mi uwagę po jakimś tam filmiku, bo słaba jakość ok. dobra, no ja 

nie jestem TVN, więc ja nie będę tutaj robił jakieś montaże i tak dalej, po prostu robimy, to i tyle. 

Mówi oko masz podbite, nie po prostu moja skóra tak reaguje na to co leci z kranu. Tak po prostu 

moja skóra reaguje i te bakterie, które tam zostały wykryte ewidentnie są tego powodem, że mam tutaj 

gdzieś jakieś dziwne rzeczy na twarzy i wygląda to czasami tak jakby miał podbite oko tak to po 

prostu wygląda. No i tyle. Na koniec tylko jedno pytanie mam bo to chciałbym szczególnie zaznaczyć, 

jak się stało? dlaczego się stało, że wysypisko, składowisko jak zwał tak zwał, bo tutaj nie chodzi o 

nazewnictwo, tylko chodzi  o tą górę, górę odpadów. Jak się stało, że składowisko odpadów 

obojętnych i  inne niż niebezpieczne stało się składowiskiem zupełnie innym niż składowisko obojętne 

i inne niż niebezpieczne. Jak to się stało? dlaczego społeczeństwo o tym nic nie wiedziało? a przecież 

wystarczył głupi telefon do Mazura. Nie wiem jakiś anonim można było wysłać przecież ludzie bardzo 

często to robią, wysyłają mi różne rzeczy, boją się ja to rozumiem, ja to doskonale zdaję sobie sprawę 

z tego, że ludzie się boją. Ja tego w żaden sposób nie neguje. Ja rozumiem strach jest rzeczą ludzką, 

ale wystarczy, nie wiem sms, kartkę wrzucić do skrzynki, nie wiem list wysłać ,cokolwiek dać znać, 

żeby była możliwość zareagowania, żeby była możliwość zrobienia czegokolwiek, a tego zabrakło. 

Tego zabrakło, więc ja tutaj mogę teraz powiedzieć, no szkoda, że pan radny opuścił sesję, bo 

mógłbym też powiedzieć, że być może ma ktoś w tym jakiś interes być może tak jest, że ktoś wziął za 

to pieniądze i to gdzieś tam bo nie twierdzę, że tak jest,  broń Boże ja tak nie myślę, ale ja tutaj idąc 

tokiem myślenia tego  pana, który niestety którego już nie ma, to tak mógł to odebrać, prawda? Ja 

myślę, że to nie na tym polega, ja myślę, że to polega po prostu na takiej asekuracji, może bardziej i 

takiej daleko idącej ostrożności, że żebyśmy o tym nie wiedzieli, to jest złe, bo to daje jakby 

przekreśla to  całe dobro, które do tej pory miało miejsce, przekreśla te nie wiem jak to nazwać  dobre 

uczynki, tak te działania w odpowiednim kierunku w kierunku rozwoju czy tutaj polepszenia 

warunków życia, bo niestety no takie sytuację przekreślają to wszystko tak, bo przecież nikt nie będzie 

pamiętał co Mazur zrobił dobrego, ale wszyscy będą pamiętali ,że on pisząc  źródła napisał to w 2017 

roku trzykrotnie przez "u" otwarte. Tak. To o tym wszyscy będą pamiętać o tym, co dobrego i to jest 

właśnie to, o czym mówię czyli będziemy wszyscy pamiętać te złe rzeczy, które  ktoś zrobił, 

zapomnimy o tych dobrych, bo te złe jednak wezmą górę nad tymi dobrymi. Szanowni Państwo, ja 

naprawdę apeluję do was teraz jest ten czas, kiedy można jeszcze jakby zmienić bieg historii, kiedy 

można by było coś zrobić, wreszcie pokazać, że tak ja tutaj jestem, mój głos się liczy , mój głos jest 

ważny i mój głos jest dla was. Zróbmy to naprawdę ,zróbmy to teraz jeszcze chciałbym nawiązać do 

kwestii Osłowic, bo na jednym ze spotkań to było, zdaje się chyba panie Burmistrzu  w Wiewierzy w 

2018 roku, kiedy rozmawialiśmy na temat jeszcze nie istniejącego składowiska, które już powstało, 

jest już  dosyć w znakomitej części zasypane. Tam była mowa, że co ty tutaj robisz w Rudnej przecież 

ty masz tam koło siebie w Osławicach 800 m od twojego domu też masz tam składowisko tutaj się 

rzucasz, że tam nic nie robisz, no i to jest właśnie ta niewiedza. To jest właśnie ta niewiedza, o której 

mówiłem, że wiemy o pewnych rzeczach, o których chcemy wiedzieć,  a tych o których nie chcemy 

wiedzieć, to nie wiemy. Tutaj mam ludzi, którzy potwierdzą, że od samego początku w tej sprawie 

działałem nawet niektórzy może pamiętają moje wystąpienie w telewizji w sprawie Osłowic  bo to też 

miało miejsce więc tutaj zarzucanie mi pewnej interesowności no to oczywiście jak najbardziej jest 

zasadne tylko w kwestii społecznej. Mam interes w tym, żeby to wszystko odbywało się zgodnie z 

prawem, zgodnie z zasadami współżycia społecznego. Tak, bo my tutaj jesteśmy jedną wielką rodziną. 
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Tak, bo ta gmina to jest jak jedna wielka rodzina, to jest nasze tutaj miejsce i my o to miejsce mamy 

obowiązek dbać, a szczególnie radni, którzy zostali wybrani żeby nas tutaj godnie reprezentować, a 

czego niestety z przykrością muszę stwierdzić nie robią. No i to tyle Szanowni Państwo, więc ja 

proszę, apeluję doceńcie tą naszą ciężką pracę, bo myśmy zrobili naprawdę bardzo ciężką pracę. Ta 

batalia o te badania składu morfologicznego i zagęszczenia tych odpadów była bardzo ciężka, to 

trwało prawie 4 lata. Ostatnie miesiące były jakby kulminacją tych  naszych działań, a poprzednia 

sesja sejmiku niestety, zakończyła się, jak się zakończyła nie było kompromisu. Ostatnia sesja 

wczorajsza podobny scenariusz, przedłużanie, zniechęcanie, nagabywanie, no ale udało się. Uchwała 

została podjęta, więc pan Marszałek no niestety chcąc nie chcąc będzie musiał podjąć temat i te 

badania będą musiały być przeprowadzone i teraz nasza rola polega na tym, żeby przypilnować, żeby 

te badania nie spowodowały że na tablicy miejscowości Rudna Wielka czy Wiewierz zostanie 

umieszczony dopisek Zdrój? Bo no musimy przypilnować tego, żeby po prostu te badania odbyły się 

w sposób prawidłowy, rzetelny żeby odbyły się przede wszystkim w sposób uczciwy, bo z tą 

uczciwością do tej pory to bywało różnie. Mamy już jakieś tam doświadczenia z przeszłości i tutaj 

apeluje do was, żebyście po prostu państwo współpracowali z nami, no tak z tą uczciwością tutaj 

słusznie podsłuchuję tak z tą uczciwością do tej pory było bardzo różnie, więc tym bardziej 

powinniśmy skupić się na tym, żeby jednak przypilnować, żeby to teraz już naprawdę było uczciwie. 
To tyle Szanowni Państwo, dziękuję bardzo.” 

Dzień dobry, Szanowni Państwu, Alicja Wiecheć jestem mieszkanką wsi Osławice niedaleko granic 

waszej gminy. Działam wspólnie razem z Andrzejem w kwestiach odpadowych i proszę mi uwierzyć 

jedyny interes jaki w tym mamy to dobro ogólne społeczeństwa i dbanie o przyszłość naszych 

przyszłych pokoleń bo jeżeli my o to nie zadbamy w tym momencie, to kto inny to zrobi? Obawiamy 

się sytuacji, gdzie może być za późno, bo często jest tak, że pewne rzeczy toczą się gdzieś tam w tle. 

Ludzie obudzą się w momencie, gdy już jest za późno, natomiast przyłączam się tutaj do tego apelu o 

współpracę, o dostęp do informacji, o jakąś transparentność bo tak jak my pragniemy być 

transparentni na wskroś nikt nie sponsoruje jedyny sponsoring pochodzi prosto z serca i z potrzeby 

dbania o własne środowisko, w którym żyjemy, bo chyba to jest logiczne, że każdy z nas powinien 

troszczyć się o swoje otoczenie dla siebie i dla potomnych. Problem z odpadami istnieje jest on 

ogromny i nie tylko na Dolnym Śląsku, aczkolwiek tutaj wygląda sytuacja dosyć nieciekawie biorąc 

pod uwagę ilość instalacji, które płoną, które okazuje się, że nie przetwarzają odpadów tak jak 

powinny i na pewno słyszycie państwo w mediach o wielu doniesieniach wiemy doskonale, że prawo 

też nie działa na korzyść mieszkańców, dlatego tym bardziej musimy trzymać rękę na pulsie, 

ponieważ ta lawina decyzji ona zawsze zaczyna się gdzieś tam w jednym punkcie. W momencie, 

kiedy inwestor składa wniosek i to jest ten moment, kiedy trzeba od razu szybko działać, żeby bronić 

przed tym, co może zdarzyć się później, a wiemy dobrze na przykładzie Rudnej Wielkiej, to w naszym 

bezpośrednim otoczeniu i Osłowic, o których za chwilę króciutko powiem, co tam się wydarzyło, bo 

może niektórzy z Państwa nie wiedzą jeszcze. Musimy trzymać tą rękę na pulsie by później nie mieć 

tych rąk związanych. Tak . Wiecie państwo, że z powodu składowiska odpadów w Rudnej Wielkiej 

później Spółka wystąpiła z pozwem i wygrała wielomilionowe odszkodowanie. Powiat górowski 

boryka się z tym problemem do dzisiaj problemu mogłoby nie być, gdyby w odpowiednim momencie 

odpowiednie osoby zareagowały w odpowiedni sposób. To samo w przypadku Osłowic. Teraz 

powiem pokrótce  jaka była sytuacja . Zaczęło się od pierwszego pozwolenia od decyzji wójta gminy 

Jemielno to był wtedy pan Czesław Połczyk i pan Czesław Połczyk co prawda zapewnił ludzi na 

piśmie, że sposób rekultywacji składowiska przepraszam sposób rekultywacji kopalni  będzie 

przebiegał w sposób techniczny, czyli  będzie to po prostu  po wydobyciu złagodzenie brzegów i 

zalesienie miało powstać jezioro. Mamy dokumenty, które jasno o tym świadczą, ponieważ w 

konsultacjach społecznych nie w konsultacjach społecznych to była informacja  do mieszkańców, 

którzy graniczą bezpośrednio z terenem kopalni, wpłynęły właśnie takie odpowiedzi od wójta będzie 

las ,będzie jezioro, natomiast późniejsze decyzje, o których informacji na ich temat nie mieli już 

dostępu mieszkańcy no potoczyły się, jak się potoczyły i w tym momencie prowadzone jest 
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jednocześnie wydobycie  i rekultywacja co w moich oczach umożliwia zaistnienie szeregu  

nieprawidłowości i tak też się stało w Osławicach. W tym momencie stwierdzone tam zostało 

składowanie odpadów niebezpiecznych myślę, że takich miejsc jest więcej, natomiast wspominam o 

tym i uczulam, uwrażliwiam, ponieważ dochodzą nas słuchy, że na działce nr 27 to jest chyba obręb 

Kowalewo, to jest tutaj na trasie z Kowalewa w kierunku Baranowic, dalej na Osłowice działka o 

powierzchni blisko 48 ha. Dochodzą nas głosy, że inwestor wystąpił z wnioskiem o pozwolenie na 

utworzenie kopalni piasku i żwiru. Podobna sytuacja, jaka była w Osłowicach tak i pozwolenie,  i 

super no kopalnia jest potrzebna żwir, piasek, budowa autostrad, domów, jasne rozwój tak to się 

wszystkim kojarzy, i teraz moje pytanie do Rady i do Burmistrza jest następujące, na jakim etapie jest 

ten wniosek? W którym momencie się znajdujemy, bo ten pierwszy moment jest kluczowy, i jeżeli już 

rozpoczęły się pewne procedury, to moje pytanie następne jest, w jaki sposób tutaj państwo próbujecie 

lub spróbujecie zapewnić mieszkańców o tym, że nie powtórzy się sytuacja z Osłowic. Przypomnę 

jeszcze, że my o Osłowicach wspólnie alarmowaliśmy, donosiliśmy do przeróżnych Urzędów i służb o 

tym, że widzimy, iż mogą tam być nieprawidłowości. Tak. Wówczas nasze wołanie było ignorowane, 

kontrole z WIOS-u , RDOŚ-u , urzędu górniczego, które odwiedzały wielokrotnie teren kopalni one 

wykazywały, że nie ma żadnych nieprawidłowości, natomiast odbywały się w latach, których de facto 

nieprawidłowości była cała moc i dopiero w 2020 roku odbyły się badania, które dowiodły, że te 

odpady niebezpieczne w tamtych latach właśnie zostały zdeponowane. Tego chcemy uniknąć, 

ponieważ no ta działka 27 ona jest nawet niespełna kilometr znajduje się od Osłowic i od tamtej 

kopalni.  Nie chcemy, żeby powtórzyła się ta sama sytuacja stąd takie moje pytanie i ten mój apel. 

Jeszcze raz nadmienię nie robimy tego nie przyjmujemy żadnych korzyści, nie robimy tego dla kogoś 

tylko i wyłącznie dla siebie i dla mieszkańców drodzy państwo. Już na sejmiku nawet nie jedna osoba 

2 najpierw we wtorek podczas Komisji do Spraw Ochrony Środowiska ktoś próbował nas znieważyć 

słowami właśnie, że my jesteśmy tutaj sterowani i my jesteśmy być może gdzieś tu politycznie 

manipulowani natomiast my się uczyliśmy od tego dosyć drastycznie, po prostu opuszczając  salę, bo 

nie pozwolimy sobie, by ktoś nas obrażał. To jest po prostu zniewaga. Wczoraj na sesji sejmiku 

również padły podobne słowa, co wywołało niemałe oburzenie wśród ludzi, którzy popierają nasze 

wnioski i rozumieją naszą sytuację ponieważ no to powinno oburzać. Robimy coś dla dobra 

wszystkich mieszkańców tego regionu dla siebie oczywiście też, ale to dobro to jest tylko dobro 

środowiska i dobo dla przyszłych pokoleń. Także bardzo bym chciała się dowiedzieć, na jakim etapie 

jest inwestycja i jakie podejmiecie państwo kroki, by zapewnić, że sytuacja taka jak w Osłowicach się 

nie powtórzy. Dziękuję bardzo. 

 

 Pan burmistrz - Od razu odniosę się od razu do tego, co pani Alicja mówiła i o co pytała. Od samego 

początku może inwestor tutaj, który chciał na początku wiadomo, że trzeba zdiagnozować złoże i my 

trochę torpedowaliśmy nawet w ogóle diagnozowanie tego złoża, odmawiając kilkukrotnie tam 

różnych rzeczy, bo w też mieliśmy jakieś tam może i obawy no, ale udało się inwestorowi to złoże 

zdiagnozować. Wystąpił o decyzję środowiskową, ale i na to jest decyzja środowiskowa też w 

procedurze, która nie była taka łagodna, tylko no cały czas gdzieś tak gmina w  przysłowiowym 

okoniem stawała, ale i ta decyzja została wydana.  Na ostatnim posiedzeniu Rady był wniosek o 

zmianę studium, bo jeżeli złoże jest diagnozowane to zgodnie z przepisami musi być uwidocznione w 

studium. Radni wycofali ten projekt z porządku obrad i na tą chwilę to, że tak powiem wisi tylko że 

możemy dojść do sytuacji, że chcąc gdziekolwiek indziej zmienić studium musimy też procedować tą 

zmianę. Ja sytuację z Osłowic też znam, bo się przez tą sytuację jak byłem w powiecie poznaliśmy tak 

naprawdę. Byliście państwo też u mnie  tam było nieszczęście takie, że został zmieniony kierunek 

rekultywacji z wodnej na odpadową tak i tutaj myślę mieszkańcy Kowalowa w ogóle chcą się spotkać 

z tym inwestorem i też porozmawiać tutaj bardziej chodzi podejrzewam też o transport i uciążliwość 

tego, co będzie wywożone niż to, co tam może się zdarzyć później. Myślę, że czas zadbać przede 

wszystkim o to, żeby ustalić kierunek rekultywacji wodny co tak naprawdę wykluczy możliwość 

zasypywania tego czymkolwiek i w tym kierunku raczej bym zmierzał bo to jest klucz do 
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zapobiegnięcia rekultywacjom odpadami i uważam, że tak by trzeba było iść na tą chwilę. Sytuacja 

jest taka, że oprócz tego, że środowiskowa nie ma nic i złoże jest na 20- 25 ha.  

Pani Alicja Wiecheć- Złoże jest na obszarze 25 ha, czyli  udokumentowanym tak? To ta liczba by 

pasowała do rozporządzenia Wojewody Leszczyńskiego o ustanowieniu obszaru krajobrazu 

chronionego Doliny Baryczy i  myślę, że stąd ta liczba wynika, a nie bezpośrednio z wielkości złoża. 

Proszę mi dać skończyć 25 ha  nawet mniej było zakładane przy początkach inwestycji  w Osłowicach 

właśnie ze względu na to, że złoża czy wydobycie na terenie powyżej 25 ha według tego 

rozporządzenia wojewody o krajobrazie chronionym obszarze krajobrazu chronionego Doliny Baryczy 

nie ma racji bytu, ponieważ znacząco wpływa to na ten właśnie obszar chronionego krajobrazu więc to 

jest myślę, taki sprytny zabieg oczywiście to jest moje przemyślenie tylko na podstawie doświadczeń 

z Osławic i z tej walki, którą prowadziliśmy później było kolejne pozwolenie i poszerzenie no bo jak 

już jest teren zdegradowany, no, to kolejne decyzje mogą być podejmowane  natomiast tak problem z 

Osłowicami był wtedy, gdy zmieniona została decyzja o kierunku rekultywacji i problem zaistniał, 

ponieważ nie było informacji dla społeczeństwa, nie było obwieszczenia, nie było żadnej informacji, 

nie było konsultacji społecznych, gdzie zdaje się no mieszkańcy, powinni mieć wpływ według 

rozporządzenia i według ustawy o ochronie środowiska na tego typu decyzję. Tego zabrakło i ja mam 

nadzieję, że tutaj Państwo dołożycie wszelkich starań, by tego nie zabrakło. Ja rozumiem teraz 

problemem większym jest tutaj ten problem transportu kruszywa i to na pewno w tym momencie jest 

najważniejszym problemem dla mieszkańców natomiast muszę tutaj zaapelować do mieszkańców z 

prośbą o to, by brali pod uwagę, że  to może być tak jak w przypadku Osłowic, że będzie to 

umożliwione jednoczesne wydobycie i rekultywacja, czyli tak jak wspominałam kopiemy dołek 

przyjeżdża ciężarówka, wysypuje śmieci, zasypujemy i kopiemy dalej. Nie wiem, czy Państwo 

byliście w pobliżu kopalni w Osłowicach. Ona wygląda troszkę jak  pole minowe, tu dołek, tu górka, 

tu jakiś popiół wysypany tu jakieś śmieci zmielone tu jakieś części od samochodów wszystko  w 

zupełnym bałaganie. No moim zdaniem należy dołożyć wszelkich starań, by nie była możliwa zmiana 

kierunku rekultywacji natomiast czy macie odpowiednie instrumenty administracyjne i prawne, które 

to umożliwią, bo z mojej wiedzy najlepszej mojej wiedzy, jaką teraz posiadam, prawo tak nie działa i 

nikt nie zapewni, nie da stuprocentowej pewności, że kierunek rekultywacji nie zostanie zmieniony. 

Także jak wy sobie wyobrażacie tutaj czy już może wiecie, bo moim zdaniem jeżeli wydana została 

już decyzja środowiskowa, to myślicie już o wszystkim, prawda i już macie na to plan, tak zakładam, 

bo jeżeli nie macie, a wydaliście decyzję środowiskową umożliwiającą taką działalność, to już dbanie 

o przyszłość już wiecie co zrobicie wtedy i wiecie, że jest to pewne, i wiecie, że nie będzie później 

pozwów ze strony inwestora, że blokujecie mu możliwość wykonywania działalności jaką chce 

wykonywać na danym terenie. Jeszcze jedno pytanie, decyzja środowiskowa została wykonana czy 
odbyły się konsultacje społeczne? Dziękuję. 

Pan Paweł Niedźwiedź -Burmistrz -Tak konsultacje społeczne tu pan sekretarz mi podpowiada.  

Pan Marcin Koziński sekretarz Gminy - Proszę państwa, jeżeli chodzi to o teren Baranowic został 

złożony wniosek od inwestora decyzja czy tak jak Pani mówiła złoże o wielkości 25 ha maksymalnie 
więcej nie może być, bo tyle mówi rozporządzenie o obszarze chronionego krajobrazu.   

Pani Alicja Wiecheć - Chyba, że zostanie podzielona działka. 

Pan sekretarz -  To najpierw musi się zakończyć 1 później 2. Nie, to też tak nie jest do końca, bo jak 

zostanie podzielona trochę są działania skumulowane także tak czy siak nie powinna być wydana. 

Decyzja środowiskowa na więcej niż 25 ha nawet przypadku podziału, ale my do czego zmierzam tam 

jest taka, że było to przedsięwzięcie, które wymagało od razu przedłożenie raportu oddziałania na  

środowisko i od razu konsultacji, czyli udziału społeczeństwa w wydawaniu decyzji i takie informacje 

były wywieszone na tablicy ogłoszeń w  miejscowości Baranowice, były upublicznione w  Biuletynie 

Informacji Publicznej i akurat wtedy wszedł również okres pandemii na nieszczęście, tylko szczęście, 

nieszczęście akurat okres pandemii umożliwiał również działanie społeczeństwa, takie, które było 
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niedopuszczalne wcześniej, czyli nawet zwykłe e-maile, również były traktowane jako głos strony czy 

głos osoby fizycznej ,głos kogokolwiek. Nie było nic żadnego ruchu ze strony społeczeństwa, stąd no 

ustawowo publikacja na tablicach ogłoszeń dwukrotnie, bo to było na etapie zarówno wszczęcia 

postępowania, jak i przed zakończeniem postępowania po 30 dni w 1  i w 2 momencie nie było 

żadnego ruchu społecznego z tym związanego stąd, no nie mieliśmy sygnału, że coś może się dziać 

nie tak, natomiast kierunek rekultywacji decyzji środowiskowej jest wodno- leśny tak jak na kopalni w 

Kowalowie, która właśnie w takim kierunku była rekultywowana. I teraz tutaj też do tego nawiązuję 

do tego co Pani mówiła zmiany kierunku rekultywacji, bo sam kierunek rekultywacji potem w decyzji 
określa już Starosta Górowski, bo to starosta określa, ale musi być to umotywowane. 

 

Pani Alicja Wiecheć - Wtrącę, że starosta górowski wówczas również ma pytać o opinię . 

Pan sekretarz - Tak to miejsce tak  i teraz tak tam muszą się zgadzać 2 rzeczy w przypadku kierunku 

rekultywacji przede wszystkim ten kierunek musi być zgodny z decyzją środowiskową  wydaną przez 
burmistrza i po 2 musi być pozytywne uzgodnienie wydane przez burmistrza i teraz.  

Pan Andrzej Mazur- Wystarczy, jeżeli burmistrz się w ogóle do tego nie odniesie, to jest przyjmowane 
jako stanowisko. 

Pan sekretarz - To akurat nie  w przypadku prawa geologicznego musi się odnieść i  jeżeli burmistrz 

nie wyraził zgody na to, żeby zmienić kierunek rekultywacji, przede wszystkim podstawą jest ta 

decyzja środowiskowa to ten kierunek tam taki zostanie. Kwestia tutaj studium, o której pan burmistrz 

mówił  rzecz jest następująca decyzję środowiskową wydać można nawet trzeba było  by była zgodna 

z przepisami na założone przedsięwzięcie zgodnie z przepisami dlatego decyzja środowiskowa musi 

być wydana i teraz, żeby mogła ta kopalnia tam zafunkcjonować, to złoże, które zostało 

udokumentowane i rozpoznane ono musi być zapisane w studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego albo uchwalonym miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego. Gmina nie ma zamiaru uchwalać planu na tym terenie, bo to jest bezcelowe natomiast 

studium gmina ma obowiązek uchwalić dla całego obszaru, jeżeli złoże zostało udokumentowane, to 

żeby móc koncesje na wydobycie już dostać, to  to złoże musi być wpisane w studium. Czyli na 

fioletowo ten kawałeczek musi być zaznaczony i jak zostanie wpisany do studium, to wtedy uzyska 

wniosek o wydanie koncesji górniczej już pozytywną zgodę burmistrza. W tej chwili zgody są 

negatywne, ponieważ nie ma tego studium i dopóki studium nie będzie, to nie będzie kopalni. Teraz 

rzecz następująca kwestia takiego dzikiego wydobycia. Jeżeli jest już teren i obszar górniczy, to 

jedynymi organami, które są władne w jakikolwiek sposób działać na terenie obszarze górniczym to są 

Okręgowe Urzędy Górnicze i Okręgowy Urząd Górniczy bo tam nikomu nie wolno wejść nawet. 

Jeżeli dzieje się coś takiego, że jakieś odpady zaczynają się pojawiać na kopalni, bo oczywiście tego 

nie można odjąć czy pozbawić się tej wiedzy, czy możliwości takiej, że takie rzeczy mogą być no 

takie patologie mogą występować i to jest właśnie największy problem w tym. Jeżeli tylko w 

przypadku, gdy kopalnia zacznie funkcjonować  taką wiedzę posiadać będziemy to wtedy my możemy 

zareagować, ale tylko i wyłącznie do Okręgowego Urzędu Górniczego, który na kontrole przyjedzie i 

za jego zezwoleniem my będziemy mogli na kopalnie wejść. To jest ruch kopalni, tam nikt nie może 

wchodzić. 

Pani Alicja Wiecheć -Szanowny panie ,mi chodzi o składowanie substancji różnego rodzaju odpadów 

w procesie rekultywacji i jak państwo mają zamiar dopilnować, zabezpieczyć kierunek rekultywacji 
by nie było zmiany jak w przypadku Osłowic .  

Pan sekretarz - Negatywnymi uzgodnieniami ze strony burmistrza i brakiem zgody na zmianę decyzji 
środowiskowej. 

Pan Burmistrz -  I to mogę zadeklarować, 
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Pan sekretarz - Jest jeszcze jedna rzecz, tak jest ciągłość władzy w takim ujęciu, że wydane decyzje 

administracyjne, które były wcześniej, ich nie można sobie ot tak uchylić. No to my za to niestety, ale 
nie możemy odpowiadać. 

Pani Alicja Wiecheć -Czy nie można czegoś ująć, jakiegoś wpisu wykonać w tym studium ? . 

Pan sekretarz -Nie można nakładać obowiązków, które są niewykonalne. 

Pani Alicja Wiecheć-  Stąd też nie można zapewniać, że nie zmieni się sytuacja. To tylko tak w kilku 

słowach ostrzeżenia, bo jeżeli Państwo już na tym etapie mówicie, że jasne  wy będziecie próbować 

blokować, jeżeli będzie wniosek o zmianę kierunku rekultywacji, to jasne, super dziękujemy 
natomiast pewności nigdy nie będzie. 

Pan sekretarz - Swoistą pewność mogłaby dać taka zmiana studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego, która by wykluczała możliwość innej  rekultywacji niż tylko rolna, 
leśna, wodna.  

Pani Alicja Wiecheć - I o to mi chodziło czy taki zapis będzie istniał?  

Pan sekretarz - Tak oczywiście tylko, że studium też można zmienić.  Tylko studium tez można 
zmienić. 

Pani Alicja Wiecheć - Studium można zmienić na wniosek i wtedy znów odbywają się konsultacje 

społeczne i wtedy rola społeczeństwa, aby przypilnować, aby ten kierunek rekultywacji się odbył tak 

jak sobie ludzie tego życzą natomiast no tak tylko troszkę tutaj już tak osobiście Państwo mówicie o 

tym, że były konsultacje przeprowadzone jasne okres pandemii, no utrudniał trochę tutaj przepływ 

informacji troszkę mamy  żal bo pan Niedźwiedź wiedział, że chodzimy za tym czy mogę skończyć 

dobrze pan Niedźwiedź wiedział, że walczymy, że borykamy się z problemem wiedział doskonale, bo 

nie raz rozmawialiśmy na ten temat i troszkę mam osobisty żal tutaj, że no nie można byłoby 

wywiesić czegoś  w Osławicach przecież to jest raptem no niespełna kilometr . Jeżeli mieszkańcy tutaj 

waszej gminy nie wiedzieli, co dopiero my w  sąsiedniej gminie czy nie powinno to być jakiegoś 

kontaktu, ponieważ nadmienię, że ta droga, którą będzie odbywał się transport ona prowadzi do 

Osłowic. My nie mamy zbytnio możliwości pojechania inną drogą, bo jak wiecie droga przez 

Jemielno to jest jakiś dramat, a jeżeli chcemy na przykład wybrać się do Wrocławia wszyscy 

kierujemy się na Wąsosz. Dla mieszkańców Osłowic, Baranowic i Czeladzi i tak samo będzie to 

uciążliwe. Czy tutaj nie można było dać nam jakoś znać i wtedy na pewno zareagowalibyśmy i wiecie 
państwo o tym dobrze może? No nie wiem już nie wiem co o tym myśleć.  

Pan sekretarz - Jeżeli działka sąsiadowałaby chociaż jedną częścią granicy albo chociaż rogiem z 

gminą Jemielno, to wtedy dalibyśmy znać tak. Natomiast w tej sytuacji takiego obowiązku nie 

mieliśmy. Kiedyś uchylono mi decyzję administracyjną, bo przekroczyłem właśnie te obowiązki, które 

nakłada na mnie prawo, bo poszedłem za szeroko bo informując o wszystkim za wcześnie, a ja 

chciałem być transparentny maksymalnie.  

Pani Alicja Wiecheć -To transparentności w stosunku do mieszkańców wsi sąsiadującej bezpośrednio 

praktycznie, no może nie graniczy z działkami to się już tak mniej liczy, tak, urzędnicza 

transparentność? Jasne, ja rozumiem, że macie przepisy, których musicie  przestrzegać no to jest tutaj 

mówię jeszcze raz do pana burmistrza nie można było dać znać, żebyśmy mogli się też wypowiedzieć 
,  

Pan sekretarz - Jeżeli mogę tam jest jeszcze jedna rzecz, no troszeczkę znamy ten rynek, jak to tam 

wygląda tych rzeczy geologicznych i górniczych, bo na etapie budowy S5  mieliśmy z tym styczność i 

tego, że nauczyliśmy się  i tak po pierwsze wnioskodawcą jest uznana firma bardzo uznana na rynku 

krajowym „Eko-Duda” , a wykonawcą dokumentacji jest również uznana firma geologiczno- górnicza. 
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To nie są przypadkowi ludzie tak jak w Osłowicach Tak bo ci przypadkowi ludzie miałem 

nieszczęście ich poznać. I no, ja dalej nie będę kończył. 

Pani Alicja Wiecheć- Ja tutaj właśnie patrzę na mapkę, na mapę podziału administracyjnego i widzę, 

że ta działka nr 27 jednak graniczy z obrębem Osłowice. To jest bardzo znaczący fragment po granicy. 

To jest ja myślę, że jeżeli bierzemy pod uwagę obwód, to jest jakieś jakaś 1/3 obwodu działki graniczy 
z obrębem Osłowice. 

Pan Marcin Koziński - Ja mówię, no nie mam w pamięci wszystkich decyzji, które są wydawane. Tak 
nie wiem. 

Pani  Alicja Wiecheć -Teraz państwo nie macie pamięci co do decyzji z 2 lat wstecz, a za 5 lat nie 

będziecie pamiętać o tym, że obiecywaliście, że nie dopuścicie do rekultywacji poprzez składowanie 

odpadów. Przykro mi, ale to jest ten moment, kiedy można działać i to jest ten moment, kiedy można 

przyblokować tragedię, która może się wydarzyć w przyszłości. 

Pan Andrzej Mazur - Wbrew pozorom to jest sprawa ważna, bo tutaj zaraz ktoś będzie chciał 

powiedzieć coś o sobie i tam nie wiem ja nie zabraniam, ale tak dyskutujmy, bo to jest naprawdę 

sprawa ważna. Może Szanowni Państwo radni zastanówcie się może zmienić  coś w tym temacie tej 

informacji publicznej tego udziału społeczeństwa w tych postępowaniach może warto pomyśleć o 

tym, żeby to działało w inny sposób tak, bo tam bardzo często pada takie sformułowanie, że zostali 

mieszkańcy powiadomieni w sposób  zwyczajowo przyjęty. Może to być równie dobrze plotka, że 

jeden drugiemu powie i wszyscy już powinni wiedzieć. Być może trzeba znaleźć taki mechanizm , 

który da nam jakby większą możliwość dotarcia do tych ludzi i do tego, żeby tych ludzi po prostu do 

nich dotrzeć, żeby ich poinformować, że coś się dzieje, bo znakomita większość tych ludzi nie miała 

pojęcia o tym, że decyzja środowiskowa została już wydana bo ja na przykład to ja o tym nie 

wiedziałem nawet a przecież też się interesuje żywo tematem i na ten temat nie miałem pojęcia. 

Pracuje od kilku miesięcy za granicą, tak, no i gdzieś mi to umknęło, No nie wiem, no gdzieś na BIP-

ie było dziś może było wisiało na jakieś tablicy, ale tak ( proszę mi nie przeszkadzać) jeżeli mówiłem 

o tym już, że ktoś tam powiesił na tablicy ogłoszeń tak gdzieś tam w jakiejś miejscowości, jeżeli 

mamy takiego sołtysa, który jest zainteresowany tematem no to przekaże, jeżeli jest taki,  który nie 

jest zainteresowany no to po prostu przejdzie powiesi i tyle, ktoś tam zauważył albo nie zauważy, bo 

w przypadku Cieszyn mieliśmy taki właśnie przypadek gdzie to zostało gdzieś tam powieszone i ktoś 

się tym zainteresował, a gdyby się ktoś nie zainteresował no to już by fundamenty pewnie  stały tak, 

dlatego ja tutaj apeluję do Was Szanowni Państwo radni bo nie wielu was już zostało  z tych 

wytrwałych do końca widać. Zresztą to też świadczy o was, że temat was interesuje, dlatego 

zdecydowali się tutaj zostać i też o pozostałych, którzy nas opuścili, to też w jakiś sposób o nich 

świadczy, więc tutaj apeluje do was być może należy wypracować jakiś mechanizm nie wiem może 

podjąć jakąś uchwałę i zadbać o tych mieszkańców, żeby naprawdę mieli możliwość zareagować w 

odpowiednim momencie, bo jeżeli decyzja środowiskowa wyjdzie z poziomu gminy, to uwierzcie mi, 

to jest koniec, to możemy sobie później, bo to później Starosta podejmie decyzję. Oczywiście, że 

starosta, ale my już nie będziemy mieć  nic do gadania, bo później jeżeli Starosta wydaje decyzję, 

mamy tutaj przykład z niedalekiej przeszłości nawet prokurator został odrzucony jako strona. Więc co 

my tutaj zwykli ludzie możemy zrobić, jeżeli wyjdzie decyzja administracyjna z poziomu gminy, to 

już tego nie zatrzyma. Później przyjdzie kolejny burmistrz  i powie no tutaj przyszedł inwestor i tam 

proponuję jakieś warunki, więc no nie mam wyjścia, muszę się na to zgodzić, tak trzeba to zrobić. 

Radni podejmą uchwałę tak zaklepią  i będziemy tutaj kolejne znowu miejsce, gdzie będzie można 

przywozić miliony ton odpadów. Mieliśmy 140.000 t rocznie w pierwszym jakby pozwoleniu później 

zostało to zmienione zmiana 680.000 t tak dobrze pamiętam 680 zobaczcie państwo jaka różnica 

140.000 a 680.000 t . Napisał Marszałek do burmistrza informacje zapytanie z prośbą o zaopiniowanie 

i co się okazało . Okazało się że pan burmistrz w ogóle bezrefleksyjnie zupełnie poszedł dalej nie 

znając się kompletnie tematem. Co w kodeksie postępowania administracyjnego tutaj pan sekretarz 

pewnie potwierdzi, jest równoznaczne z milczącą zgodą. Tak, czyli tutaj jakby zostało to uzgodnione 



25 
 

pozytywnie, mimo że nikt kompletnie się tym nie zajął. Tak .Zamiast 140.000 to mamy 680.000 to 

taka mała różnica, nie dużo, prawda? Także tak to wygląda. Ja tutaj mówię to w trosce o naszą 

przyszłość, żebyśmy my się zabezpieczyli żeby wczoraj ktoś to fajnie powiedział tak, żebyśmy mogli 

stanąć przed lustrem codziennie i popatrzeć sobie w twarz, żebyśmy nie mieli wątpliwości, że może 

zaniechaliśmy czegoś, może zrobiliśmy coś źle. Lepiej, żebyśmy mieli satysfakcję, że zrobiliśmy coś 

dobrego niż jakieś tam wyrzuty sumienia, jakieś tam zgryzoty, że można to może  inaczej było zrobić i 

czegoś nie zrobiliśmy. Zastanówcie się państwo, bo to naprawdę jest dosyć ważny temat.  Ja tutaj 

jeszcze chciałbym powiedzieć, muszę to powiedzieć bo no muszę to powiedzieć po prostu pan 

przewodniczący dzisiaj bardzo pięknie poprowadził tą sesję, ja jestem przyzwyczajony do troszeczkę 

innych standardów, bardzo mi się podoba to, że pan nie przerywa, że pan pozwolił nam tutaj nadal 

taką swobodną dyskusję mówimy w jednym temacie. Bardzo jestem wdzięczny za to i bardzo panu 

dziękuję. Także Szanowni Państwo, radni naprawdę zastanówcie się nad tym, czy nie warto by było 

pomyśleć o czymś takim pan sekretarz tutaj jak najbardziej myślę, że w tej kwestii może wam pomóc, 

więc może przy okazji następnej jakieś Komisji przedyskutować temat, żeby te konsultacje  no te 

konsultacja, żeby tutaj zwrócić uwagę na to, żeby te konsultacje społeczne miały taki wymiar, żeby 

one nie były na tej zasadzie, na której są teraz, czyli obwieszczenie powiesili dnia, wywiesili dnia, 

wisi do tego i do tamtego i to już konsultacje się odbyły. Tak kiedyś było z sądami, z którymi ja mam 

bardzo dużo do czynienia, przyniósł listonosz nie było nikogo w domu wrzucił do skrzynki tak później 

ktoś otwiera mi bramę i gdzieś tam to awizo wyleciało i okazuje się, że ja miałem wczoraj sprawę na 

niej nie byłem. No odebrał, no to znaczy doręczona,  a że mieszka tam no to dręczone, czyli 

teoretycznie zostało doręczone. Tak naprawdę zostało tak samo z tymi konsultacjami, wywieszono 

obwieszczenie, kto się interesuje to się zainteresuje. Ktoś może się nie interesować tak, bo ma inne 

sprawy ważniejsze lub nie albo kompletnie go temat nie interesuje, więc nie przekaże informacji nad 
tym warto się zastanowić naprawdę.  

Pan Ikar  - mieszkaniec Osłowic -  Mamy 21 wiek i mało kto już chodzi na te słupy ogłoszeniowe i 

patrzy, to jest tak pomijam to a teraz mam jeszcze jedno pytanie odnośnie drogi, która idzie  z 

Kowalewa powiatowa tak, ale ona była chyba remontowana jakoś przy udziale gminy, chodzi mi do 

Osłowic. Ona zaczęła się sypać . 

Pan Burmistrz -   to była powiatowa cały czas i tam Budimex położył nową warstwę w związku z tym 

że woził  żwir z Osłowic . tak zaczęła się sypać widziałem już zgłaszałem do powiatu, bo też ją jeżdżę 
ze względu na to, że Czeladź teraz robimy i widzę to na tym odcinku.  

Radny Tomasz Skibniewski  - Szanowni Państwo, przepraszam przerywam tą dyskusję, chociaż 

wsłuchuję się bardzo namiętnie. Chciałbym się odnieść tutaj do słów pana sołtysa w tym momencie 

raczej chyba bardziej z całym szacunkiem jako pełnomocnika Stowarzyszenia zarzuca pan radnym, że 

nic nie robimy wie Pan, nie będę oceniał pracy innych radnych, bo nie jest to moja kwestia w tym 

natomiast  osobiście sam ze swojego punktu siedzenia, że tak brzydko powiem, powiem tak żyłem 

ponad 30 prawie 40 interpelacji i zapytań związanych z działalnością miasta i nie tylko miasta i gminy 

Wąsosz . W większości wykonanych nie wiem, nie wiem czego pan jeszcze ode mnie żąda ani razu 

jako sołtys owszem, rozmawialiśmy jako człowiek rozmawialiśmy również, nie rozmawiał pan, nie 

proponował jakiekolwiek współpracy ani żadnego kontaktu jako z radnym jako osobą nie tylko już 

teraz aktualnie, tylko jako osobą, jako radnym. Wie pan nie jestem może tak osobą medialną i nie chcę 

być, może tak bardzo medialny jak pan, nie wiem no naprawdę poczułem się troszeczkę urażony w 

tym momencie zważając na to, że ja sam sobie osobiście nie mam nic do zarzucenia  .To co robicie jak 

najbardziej popieram, bo cały czas twierdzę, że środowisko, w którym żyjemy jest najważniejsze. 

Tylko zastanawia mnie jeszcze jedna rzecz gdzie było Stowarzyszenie w momencie, gdy płynęły 

śnięte ryby, gdzie było Stowarzyszenie, gdzie za miejscowością Pobiel do lasu zostały wyrzucone 

wręcz wysypane z ciężarówki padłe kury także mówię, nie możemy się opierać tylko na jednym 

schemacie, że wysypisko, wysypisko. Działajmy we wszystkich kierunkach, także no, mówię 
troszeczkę, poczułem się urażony. 
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Pan Andrzej Mazur – sołtys wsi Chocieborowice  -Panie radny zupełnie niepotrzebnie poczuł się pan  

urażony, bo ja nie mówiłem o tym, że pan nie współpracuje mówiłem o tej jednej kwestii, kwestii 

odpadowej tylko i wyłącznie o niczym innym. Być może zdarzyło się tak, że ktoś nieopacznie mnie 

zrozumiał. Ja mówiłem o tej jednej kwestii, my byliśmy ja to podkreślałem my byliśmy we Wrocławiu  
na sejmiku, my mówiliśmy o jednej sprawie i tam nie było radnych, gdzie są nasi radni.  

Radny Tomasz Skibniewski – Czy ktokolwiek informował ?.  

Pan Andrzej Mazur – sołtysa wsi Chocieborowice -Szanowny panie no pan ma Facebooka tak ? nie 

ma pan  ?, ale pan korzysta, bo ja wiem, że pan korzysta, czyli jeżeli by się pan interesował, to byłby 

pan zainteresowany, skoro pan się nie interesuje no trudno, ja to najbardziej do pani radnej, która jest 

w okręgu, gdzie znajduje się składowisko i tyle ja nie rozliczam tak jak powiedziałem, nie rozliczam 

tutaj, nie chodzi o to żeby kogoś rozliczać, żeby kogoś obrażać i o to chodzi . To nie są nasze 

kompetencje ja tylko ja tylko prosiłem żeby zastanowić się nad tym tematem czy nie warto było 

współpracować? Panie radny, ja już nie będę mówił bo pan zarzucił, że jakieś tam zostały  wyrzucone  

szczątki zwierzęce. Tak, nie mam pojęcia o tym nikt mi o tym nie  informował, ale w pana sąsiedztwie 

zdaje się, była tam jakiś incydent z psem o ile dobrze pamiętam, bo takie sygnały do mnie docierały. 
Co pan zrobił w tej kwestii? Nie,  nie proszę nie odpowiadać na to pytanie.  

Radny Tomasz Skibniewski - Zapytał pan to, odpowiem z chęcią jeśli chodzi o tego psa, oczywiście 

jak najbardziej w moim sąsiedztwie zdarzyło się to niejednokrotnie jako pełniący funkcję radnego na 

swoim terenie i nie tylko, bo jestem radnym całej gminy, nie tylko swojego terenu. Zostałem na 

komisjach po sesji, że tak powiem  delikatnie mówiąc, obsztorcowany za to, że się wcinam, w nie 

swój teren. Najciekawsze jest to, że cała sytuacja z psem wydarzyła się na podwórku, gdzie mieszkają 

rodzice pani radnej. 

Pani Sara Nałkowska – Skupin – sołtys wsi Cieszkowice - Teraz ja bym chciała powiedzieć,  a chodzi 

o budżet obywatelski. Co roku zgłaszam projekt, co roku przegrywam z gminą, no z miastem , były 

karty do głosowania? Nie wiem, czy radni widzieli karty do głosowania  . Dużo było pomyłek na 

przykład moi mieszkańcy, którym zawoziłam kartę do głosowania, głosowali nawet na plac zabaw 

myśląc, że to jest  pod Cieszkowicami. Moim zdaniem to jest tutaj błąd duży dzwoniłam do gminy, ja 

jako sołtys i dzwoniła jeszcze jedna sołtysowa i powiedzieli, że tego nie da rady zmienić  dlatego, że 

nie ma pani, która odpowiada za to. Dziwnym trafem po 15 minutach było zmienione na stronie, a 

karty do głosowania nie są zmienione. Dalej jest, jeśli można zobaczyć te karty i moim zdaniem to jest 

duży błąd, bo na przykład moi mieszkańcy, do których dzwoniłam, powiedzieli wyraźnie, że oni 

głosowali, bo myśleli, że to jest plac zabaw na Cieszkowice. Starsi ludzie na przykład mieszkańcy moi 

nie mają Facebooka, nie mają internetu i na przykład mi się wydaje, że to jest duży błąd, no i też mało 
czasu do zbierania głosów. 

 Pan  Paweł Niedźwiedź – burmistrz Wąsosza  -Odniosę się do tego, bo nazwy zadania są takie jak 

napisali wnioskodawcy i ja uważam akurat, że tak jak wygląda karta do głosowania Cieszkowice mają 

w tym momencie większe szanse na głosy niż to, co jest poniżej, bo w karcie do głosowania na górze 

jest napisane  remont świetlicy wiejskiej w miejscowości Cieszkowice, a ten drugi  projekt nie podał 

lokalizacji w nazwie. My podawaliśmy tylko nazwę. Jest napisane plac zabaw i ktoś jak bierze tą 

kartę, ja na przykład pobrałem mówię, plac zabaw, a ja nie wiem gdzie mogę zakreślić Cieszkowice 

także wydaje mi się, że karty głosowania były na korzyść wbrew pozorom  tutaj, ale to nawet na 

korzyść czyjąś nie były robione. Nazwy zadań były podpisywane tak jak nazwali swoje projekty 

wnioskodawcy i dlatego tak zostało. My później nie mając możliwości uzupełnienia już kart, które się 

rozeszły po terenie po sołtysach pracownicy uzupełnili opis pod projektami na stronie, czego dotyczą, 

żeby była jasność, bo ta nazwa była niefortunna? Tutaj tego placu zabaw, bo plac zabaw i tak 

naprawdę każdy, kto głosował, głosował na ślepo, bo nie wiedział na co głosuje i chyba,  że wiedział, 

że to tego dotyczy. Ale żeby skojarzyć, że plac zabaw jest w Cieszkowicach, mając wcześniej inne 
zadanie Cieszkowic no to też już .  
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Sołtys wsi Cieszkowice -  To są starsi ludzie naszej gminy. W Duchowej też była taka sytuacja, że 

chcieli na Cieszkowice, a zagłosowali na plac zabaw i myślę, że to co Cieszkowice  jeszcze chciałabym 

zaznaczyć, bo to już nie wiem który to jest projekt 4, 5 z rzędu no wiadomo cały czas przegrywamy, 

bo miasto wygrywa, ale czy nie dało by rady podzielić tego tak jak  gmina Góra ma na przykład no 
wioski starają się, wygrywają. Ja nigdy nie wygrałam ani razu.  

Pan Burmistrz - Patrząc na ilość projektów w tym roku to inne wnioski przychodzą mi  do głowy Tak, 

ale to  na przykład żeby zlikwidować budżet obywatelski, bo nie ma zainteresowania.  Tak ale było 

12, ale sołtysi nie mają szans. No to nie dziwię się, że są teraz.  Wydaje mi się że mają szansę tylko to 

jest kwestia lobbingu i zaangażowania, bo oprócz tego że miasto też coś tam chce robić, że tak 

powiem ma swój własny pomysł nie mając funduszu sołeckiego. Przeliczając liczbę pieniędzy na 

mieszkańca na fundusz sołecki a te 150.000 zł , jakby nawet liczyć na Wąsosz, to i tak ten przelicznik 

wychodzi korzystniej dla wsi bo z funduszu sołeckiego na mieszkańca mają więcej niż jakby to było 

zrobione w Wąsoszu. Także uważam, że nie jesteście państwo bez szans. Jesteście z dużymi szansami. 

Ja też obserwuję sobie na Facebooku i w różnych innych mediach jak jest kampania reklamowa 

poszczególnych projektów prowadzona są tylko 2, więc jest 50% szans. Ja życzę powodzenia. Myślę, 

że w tym roku się uda, a poza tym jeszcze wracając już do tego co  u państwa też staramy się robić 

corocznie myślę, że też nie jesteście tak mocno pokrzywdzeni. W przyszłym roku na przykład nowa 

droga. 

Sołtys wsi Cieszkowice -Też chciałam podziękować sołtysom bo mi pomogli zabierać głos. 

Zobaczymy dalej, co będzie. 2 sprawa  latarnia 2018 była uchwalona na sesji tutaj przez radnych do 

dnia dzisiejszego nie ma tylko to, chciałabym zwrócić uwagę, żeby to mieć na uwadze i zrobić. 
Dziękuję bardzo.  

Pan Burmistrz - Przy tych cenach prądu na dostawienie nowych latarni też staje pod znakiem 
zapytania, ale pamiętamy o tym temacie i będziemy go realizowali. 

Radny Szyjka Robert - pytanie do pana Andrzeja, bo też pan powiedział, że nic nie robiłem w tym 

kierunku. Też po naszym spotkaniu podczas Komisji Rolnictwa mieliśmy okazję rozmawiać z panem 

tutaj prezesem „Eko Duda” oczywiście przedstawił on swoje zamiary,  jakby to widział, dostał dość 

dużo takich pytań. Uważam, że no teraz myślę, że trafnych, jak on to planuje wywozić, którędy te 

drogi mają prowadzić. Była też wersja, że przez właśnie pana miejscowość przez Chocieborowice  i 

zadałem od razu pytanie, czy już otrzymał pozwolenia z Lasów Państwowych, na ten temat nic nie 

powiedział. Zapytałem się też, jak będzie współpracował z miejscowościami przyległymi do tej 

inwestycji. No tak oczywiście ostatnio żeśmy odrzucili, no nie ukrywam na mój wniosek odrzuciliśmy  

uchwałę, ale to jest to nie było to najważniejsze. Zaraz po tym spotkaniu zorganizowałem  zebranie w 

miejscowości Kowalewo o tu jest pani sołtys może poświadczyć, że tak było. Przedstawiłem wizję 

tego pana no spółki, jak to ma wyglądać. Oczywiście miejscowość sporządziła sobie takie jak 

powiedzieć notatkę czy zapotrzebowanie jak oni by to widzieli, żeby w sposób bezkolizyjny można 

było przewozić te ich dobro. Także coś się tu jednak się  robi. To nie jest tak, że oni zostali nie 

powiadomieni, jak raz jestem przewodniczącym  Komisji Rolnictwa Ochrony Środowiska i uważam, 

że na tym etapie nie ma tak, że mieszkańcy o niczym nie wiedzą także nie tak do końca panie 

Andrzeju jest. A jeszcze chciałbym jedno zdanie powiedzieć, że po prostu w najbliższym okresie 

właśnie po odrzuceniu tej uchwały jeszcze raz się chcemy spotkać z mieszkańcami. Chcemy się 

spotkać jeszcze z panem właśnie tutaj Prezesem. Myślę, że może jeszcze kogoś ze Starostwa, byśmy 

tu pozyskali celem wypracowania jakiegoś konsensusu?  

Pan Andrzej Mazur – sołtys wsi Chocieborowice - Dobrze oczywiście bardzo dziękuję jedno pytanko, 

tylko malutkie, króciutkie na sam koniec, czy te rozmowy z mieszkańcami miało miejsce przed 
wydaniem decyzji środowiskowej czy po?  

Radny Szyjka - Nie to było, no nie wiem, ale tam notatkę można odzyskać.  
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Pan Andrzej Mazur – sołtys wsi Chocieborowice  -Proszę pana proszę mnie dobrze zrozumieć, bo nie 

mam złych intencji to nie o to chodzi tylko po prostu chodzi mi o to, żeby to społeczeństwo 
informować .  

Radny Szyjka - Tu mam informację, że było przed ale dokładnie, należy sprawdzić. 

Pan Andrzej Mazur - tu żeby mnie źle nie zrozumieć no świetnie, że pan działa i tu jest pan dobrym 
przykładem dla pozostałych żeby w taki sposób postępować ze swoimi wyborcami .  

Radny Szyjka - jeśli chodzi o firmę Chemeko- System byliśmy akurat na takiej kontroli na 

rozpoznaniu operacyjnym tego zakładu i świętej pamięci pan Lasak zadał mi pytanie jak to ja to widzę  

i powiem tak, jeżeli ta firma wykonuje te swoje obowiązki tak jak nam zostało to przedstawione, może 

nie jestem, jak to powiedzieć jakimś tam technologiem, ale uważam, że no wzór konspekt. No 

wszystko było tak jak powinno być. Były te wszystkie magazyny czyste składowisko było bez 

zastrzeżeń, no i takie nasze mogło być tylko odniesienie. Nie wiem jak to wygląda gdy nas po prostu 

tam nie ma,  albo i to też było tylko i wyłącznie na ich zaproszenie bo my nie możemy sobie tam 
wjechać jak chcę i kiedy chcę. 

Pan Andrzej Mazur  - Pan ma rację, że,  pan nie może jako radny tam sobie wjechać.  Natomiast 

burmistrz może bo ustawa o ochronie środowiska daje takie możliwości w ramach swoich 

kompetencji, czyli tak jak mówiłem wcześniej, wydana decyzja administracyjna na poziomie gminy w 

ramach tej decyzji administracyjnej ma prawo i wręcz obowiązek pilnowania, żeby to według tej 

decyzji zostało wszystko prowadzone. Tak, no i tyle ja powiem tak, bo pan powiedział, że byliście na 

takiej, można to nazwać kontroli obywatelskiej, bo akurat  jesteście obywatelami po prostu terenu 

gminy i pojechaliście na kontrolę, no i co? No zobaczyliście to, co mieliście zobaczyć. No i tyle, no ja 

tam byłem na takiej kontroli obywatelskiej w lutym tego roku, bo też ktoś mi tam zarzucał, że wyszła 

afera z tym Ministrem Dworczykiem i pamiętam, że tam pojawiły się informacje, że minister 

Dworczyk blokował te badania tak myśmy tam byli z kamerą na kontroli obywatelskiej już w lutym 

tego roku i proszę sobie wyobrazić, jak to wyglądało w momencie, kiedy ten operator został 

zaskoczony tą kontrolą, bo myśmy nikogo nie informowali, żeby tam przyjedziemy, że będziemy coś 

sprawdzać. Będziemy nagrywać, że będziemy gromadzić materiał, myśmy tego w ogóle nikomu nie 

mówili. To było  praktycznie do września przed  całą emisję programu kilka dni dosłownie 2 albo 3 

dni dopiero poszła informacja, że w” Super-wizjerze” ukaże się ten program czyli mamy luty, marzec, 

kwiecień, maj, czerwiec, lipiec, sierpień i wrzesień. To mamy 8 miesięcy, 8 miesięcy 

przygotowywaliśmy ten materiał i ta kontrola Obywatelska zaczęła się w lutym tego roku, a protokół z 

tej kontroli został ujawniony w programie „Superwizjer” TVN24  dnia 9 września. I wobec osób, 

które kontrolowały wtedy, czyli były jakby uczestnikami tej kontroli obywatelskiej zostały podjęte 

kroki prawne. To tak, to mniej więcej wygląda tak zupełnie inaczej wyglądała kontrola w momencie, 

kiedy była niezapowiedziana, a  kiedy była zupełnie przypadkowa, bo ja powiem państwu szczerze, że 

mimo tych wszystkich moich doświadczeń z tymi wszystkimi odpadami ja nawet nie wyobrażałem 

sobie, że my nagramy wtedy to, co nagraliśmy bo praktycznie 90% materiału, który został później 

pokazany w tym programie to były nagrania właśnie z lutego czyli z tego pierwszego dnia kiedy był 

kręcony materiał i to wyglądało zupełnie inaczej i zdaje się, że to wszystko jest jakby takim 

świadectwem na to, że te wszystkie nasze monity te wszystkie nasze doniesienia,  te wszystkie nasze 

skargi, wnioski et-cetera są zasadne i to już powinno dać pewien sygnał do tego, że halo, zaraz coś tu 

jest nie tak może oni jednak mają rację. Zobaczcie państwo minęło od tego czasu już prawie 2 

miesiące my jesteśmy bogaci o 6 pozwów sądowych. Ja nie wiem czy dzisiaj nie będzie kolejny 

sformułowany, bo myślę, że może czasami być, więc może być 7, czyli tempo wzrasta, bo do tej pory 

był mniej więcej jeden pozew na 3 miesiące. Teraz mamy w ciągu miesiąca 6 no to tempo wzrosło. 

Tak więc tutaj o to chodzi, że coś się zadziało. Tak, ogólnopolska telewizja pokazała, że oni jednak 

mają rację, bo tam coś się dzieje, coś może było to sprawdzić, jakie są konsekwencje tego działania tej 

całej sytuacji. W mojej ocenie nie ma żadnych tak ja dostaję zdjęcie, które zostało mi przekazane. Nie 

wiem od osoby 3, 4, 5,  że toczy się jakaś procedura w kwestii pozwolenia wodnoprawnego mamy 
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kolejną nową spółkę do tych spółek w Rudnej to już znaczy nie w Rudnej bo to Wrocław, ale tych 

spółek już jest kilka. Mamy kolejną spółkę, która występuje o pozwolenie wodnoprawne tak i co 

mówić no nic no i ja jako zwykły prosty człowiek na to wiele razy podkreślam  ja nie mam jakiegoś 

ciśnienia czy presji na to, żeby być popularny, bo to przysparza tylko bardziej kłopotów niż jakby nie 

wiem tych , ma to więcej minusów po prostu krótko rzecz ujmując niż plusów, ale jeżeli mamy taką 

sytuację, że coś takiego jest no to ktoś powinien się zastanowić tak, bo ja to czytam tak, przychodzi 

jakaś spółka i to odcieki zero jedynkowo będą spuszczone po prostu do rowu z tego rowu będą później 

sobie płynęły do Masówki, do Rowu Polskiego, do Baryczy no i  dalej mamy skażoną Odrę. Skąd ta 

Odra jest skażona? Z czego? Właśnie z takich sytuacji? Ja to tak pojmuję. Nie mówię, że tak jest, ale 

czy ktoś mi jest w stanie to wytłumaczyć? Czy ktoś z radnych się nad tym pochylił i zastanowił się, 

czy  może nie warto było się sprawie przyjrzeć, czy będziemy czekać, aż ktoś tak naprawdę będzie już 

nabijał w bęben, żeby  już wjechać na ambicję i naprawdę już zmusić do tego działania  , czy to nie  

można było samemu jakoś tak od siebie zrobić, wydaje mi się, że to chyba tutaj o tym mówiłem, panie 

radny, ja nie mówię, że wy nie współpracujecie, bo współpracujecie w wielu kwestiach.  Naprawdę ja 

to na samym początku powiedziałem, ja tych ludzi przyprowadziłem po to, żeby im pokazać, że wy 

współpracujecie, że wy się nie kłócicie, że wy potraficie podejmować decyzje, ale w tej jednej kwestii 

szanowny panie tak w tej jednej kwestii zawiedliście, w kwestii odpadowej zawiedliście na całej linii. 

Niestety taka jest prawda zawiedliście, bo my przez wiele lat prywatnie walczyliśmy z tym potworem. 

W pozostałych sytuacjach jestem pełen podziwu, ja jeżdżę na wiele takich spotkań, takich sesji czy to 

gminnych czy powiatowych, czy na szczeblu wojewódzkim i to co ja tam widzę to nie przekłada się 

na to, co się dzieje tutaj, bo tutaj u was naprawdę jest świetnie i tutaj moi znajomi, których 

przyprowadziłem oni to potwierdzą, że wy naprawdę robicie świetną robotę. Wy pokazujecie ludziom, 

którzy na nas patrzą za pośrednictwem tej kamery, że można współpracować, że można działać 

wspólnie i że te decyzje, które podejmujecie, są dobre dla społeczeństwa, ale w tej jednej kwestii 
podkreślam to jeszcze raz z pełną stanowczością w tej jednej kwestii po prostu zawiedliście i to tyle. 

Pani Alicja Wiecheć – mieszkanka Osłowic -Zgadzam się w zupełności z słowami pana Andrzeja. 

Gmina Wąsosz w ostatnich latach staje się kwitnąć. Naprawdę my byliśmy chwilę za granicą i 

przyjeżdżając patrzyliśmy na to, co tutaj się dzieje. Piknik, jakieś iwenty, remont amfiteatru, teraz, 

który się odbywa, drogi są remontowane naprawdę do takich do tego nie mamy żadnego zarzutu, tylko 

te kwestie odpadów, które są tutaj newralgicznym punktem dla państwa i dla społeczeństwa, to jest to, 

nad czym trzeba się skupić i proszę się nie czuć obrażonym. Dziękujemy za to, że pan jednak zrobił 

coś i tak jak w przypadku tej nowej kopalni, która ma się otworzyć naprawdę pełen szacunek trzeba 

działać razem. Apeluje do państwa, żeby nie odpuścić tutaj tej sprawie i dopilnować to, o czym 

mówiłam wcześniej i tak samo wspierać nas, bo wiecie państwo, że działamy w sprawie Rudnej 
wspierać te działania także dziękuję jeszcze raz.  

Radny Szyjka  -Jeszcze jedno tylko temat bo to, co pan sekretarz powiedział, że kontynuacja władzy 

musi być Teraz sytuację takiej to czy pan burmistrz ma dzisiaj  prawo wstrzymywać inwestycje i no 

właśnie  i jakie będą skutki i konsekwencje? Później też nie wiemy, bo może się okazać, że ktoś 

zmieni ten plan, ale w tej sytuacji już było takie zadanie, że my wstrzymujemy jak powiedzieć 

indywidualnie inwestycje dotyczącą właśnie miejscowości Baranowice? Tu oczywiście pan 

powiedział coś pan prezes, że jeżeli u nas nie przejdzie to będzie gmina Jemielno beneficjentem tej 

inwestycji, no ale szybko zmienił zdanie także, Nie wiem, może. co on miał zaplanowanie. Nie wiem, 

czy może chciał nas zastraszyć, ale to nie tak, że panie Andrzeju to nie jest tak, że gdy stoimy 

bezradnie i tutaj przesłuchujemy się naprawdę miejscowość Kowalewo miało otrzymać jakieś tam 

profity z tego. Ten pan zapytał co ja bym chciał? Ja nic nie potrzebuję, ale chciałbym żeby na przykład 

utrudnienia, które będą spowodowane przewozem tego były w jakiś sposób zrekompensowane i to 
spotkanie jeszcze się odbędzie? Także jeszcze mamy czas i jeszcze nic  nie zostało zepsute.  

Pani Wiecheć -Jasne, na to jest czas, a tutaj powołam się na słowa sekretarza, że jest możliwość 

wpisania w studium warunków rekultywacji na tej działce. Jeżeli jest taka możliwość, to teraz apeluje 
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do państwa o pełną współpracę, ponieważ ta uciążliwość fajnie jeżeli będzie coś dla Kowalewa, piasek 

musi być wydobyty. Super trzeba budować drogi, tylko zapewnijmy i dołóżmy wszelkich starań 

wspólnie działając tak jak pan to mówi, zróbmy coś, żeby nie dopuścić do tragedii jaka ma miejsce w 
Osławicach. 

Pan Andrzej Mazur - Ja na koniec tylko szanowni państwo, jeżeli ktoś poczuł się urażony, obrażony  

bardzo wszystkich przepraszam, tak jak mówię, to nie było moją intencją tylko chciałem 

sprowokować do dyskusji, do refleksji nad tematem i to wszystko, to był mój jeden cel, bardzo 

serdecznie wam dziękuję, że w tak licznym gronie wysłuchaliście nas do końca i mam nadzieję,  że ta 

rozmowa przyniesie raczej pozytywne efekty. Zresztą ja już widzę, że przynosi pozytywne efekty, bo 

tutaj postawa radnego Szyjki ewidentnie na to wskazuje. Postawa pana Burmistrza i pana Sekretarza 

też jak najbardziej o panu Przewodniczącym nie wspomnę w ogóle, bo to jest sprawa oczywista. 
Także bardzo serdecznie dziękuję . 

20. Zamknięcie sesji. 

Pan Przewodniczący Rady  stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany wobec tego zamknął 
obrady XLVI sesji Rady Miejskiej Wąsosza. Podziękował  za udział w sesji. 

 

Protokołowała: Krystyna Szejnkienig. 


